REFPrPOoOoORT

OF

THE SPECIAL COMMITTEE

APPQINTED BY THE HOUSE OF REPRESENTATIVES, OF THE SEVENTH
GENERAL ASSEMBELY, TO INVESTIGATE ALLEGED FRAUDS

IN THE LOCATION OF THE CAPITOL.

DES MOINES, IOWA: ¥
J. TEESDALRE, STATE PRINTER, CITIZEN OFFICE.




u ‘0.” d"“.. :

os madd Savig new v lia

COMMITTER'S REPORT.

The Special Committee, appointed by the House of Representa-
tisws to investigate the alleged frauds in the location of the Cap-
itol of the State of Iowa, and to whomr was referred the Memorial
of citizens of Polk County alleging that the Commissioners ap-
pointed to locate the Seat of Government did not act for the best
interests of the State, but that they did act fraudulently and cor-
raptly in making such loeation, have had the whole matter under

consideration and beg leave to
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+The charges contained in the Memorial
mittee not to be sufficiently explicit or specific, they therefore noti-

appeared to the Com-

ot

fied the Memorialists through W. C. Burton, one of their number,

that to warrant an inves

preferred. Accordingly certain of t
tures are thereto subseribed, preﬂarré the charges accompanying
this Report, marked F, for the convenfence of reference.

The substance of tﬁese char es, it

vdll be seen, is

igation more specific charges a’Hd' d be
Memorialists, whose signa-
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induced to make and did make sail location for the promotion ef
their private and personal ends and not with a strict regard to the
interests of the State, and that said Commissieners did locate said
Beat of Gevernment or Capitol at the point where the inhabitants
and proprietors of the land did offer to and did pay the said Com-
missioners the largest personal bribe or bonus for said lecation.

These charges, the Memorialists offered to prove, if an opportu-
nity were given them so to do.

In the outset of the investigation, your Committee thought it the
most prudent and, proper se to make the examination cz parte,
but some of the p:ﬂios 'ml comp of this eourse, and
asked the privilege of appearing before the Committee by counsel,
which was granted ; thenceforth the inyestigation assumed a more
formal course as will be seen by the testimony appended to this
Report.

To sustain the first charge the Memorialists introduced the testi-
mony of F. C. Grimmel, Lovell White, W. C. Burton and others.

From the testimony of Mr. Grimmel, it appears that twenty
acres of land was offered to the Commissioners for the State to be
used as the location of the Capitol—this land appears from the
testimony to have been worth nearly one hundred thousand dol-
lars. Tt appears from the testimony of Lovell White, W. C. Bur-
ton, I". R. West and others, that besides this twenty acres of land,

various persons, proprietors of lards (and otherwises iPterest.ed on
the west side of the river, offered, or gave the Comunissioners no-
tice that they would effer, $200,000 worth of real estate at a fair
price, as a further indneement or bonus to the State, for the loca-
tion of the Capitol on the west side of the Des Moines River, or in
Des Moines City proper. When the Commissioners received the
netice that the subscription for the $200,000 worth of real estate
would be made and offered to them for the benefit of the State,
they signified their willingness to give the praposition due conside-
ration, and delay their final decision till the next day: but it ap-
pears that istead of so delaying, or giving the parties interested
in the raising of the $200,000 aforesaid an opportunity to present
their proposition, they came to a decision which debarred those in-
terested parties from making their proposition in time for its having
any effect. * . o e . :

Cempared with the advantages and benefits both in the location
itself and in the comparative walue of the land offered by Grim-
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mell and others on the west side of the Des Moines, your Oo‘t‘::ii;
tee are ot opinion that the Commissioners ;lid not aw:nth ah e
regudhotheinteiuh_oftheelntkf"swg in preferring * -
tion on the east side of the river, whcﬂ &Q Commissio uoﬂer: :im_ g
ed less land and worth at the ﬁ?noznm;mn 'd ‘1; ;‘Nm
and without taking into considerati ; person
ends which might have influenced  the Commissioners i& ﬁi‘m
preference to the location which they did ~make, your e
cannot perceive by what considerations W or bent
tate the Commissioners were R .
tbIa[tsmny :: » er to add that the snbnmﬁipﬁi@nﬂ"mq}; asha
part of the ,OOOproposedtobefﬁse‘doa‘tliéMﬁ;é‘t;t:
river, amounted to $159,330. It will be seen also frambt .
mon; that the accused attempted to prove that these su scl;g)hx“e
i ail he Commissioners cou
were not made in good faith, but as the & Ko
i prece-
ired the payment of these subscriptions as a con .
:‘ieeqr‘::‘:,? con‘:itr:gfmt upon the location of ﬂfe Capitol, yomb 00:11::::;
tee set no value upon that pu'ttu of ‘th; mmné.thngﬁrm n(:lt:s s
: f f the opinion that each aun !
::3 :ll:;r:;r:;b a st.:iit regard to the interests of the entire State,
hat the first charge is substantiated. Sl v
aﬂ:}: ::dveethe secong charge, the Memorialists u:itrolc}?;c;ld,‘ﬂ;zzi
i lliamson an itcheli,
hers. Messrs. Baldwin, Scott, Wi
::hz;:’ testimony they re,lied to show that a large amount of prop-
erty, estimated to be worth about fifty thousand ‘doll.ara, wu; gt;lveer:
2 L. : - . n
issioners as a bribe, bonus or gratuity to influence then
?(:’1 txhn:g:; The location. These witnesses, as the Oomqlt.tei h:i'vf e
1 Iready reported to the House of Representatives, refused _t) es yt
a .my rtant points of the investigation, and the House have uod
ontlde[::zrmined whether they should or should not give true '1?:'
y:o + answers to the interrogatories of the Committee. o;:
zongnemacy of the principal witnesses, as yo.:; O(:l::i\:lt:zze a::)hich
i i i he Committee withou y whi
liged to consider it, leaves t P Tt qvis, with-
if elicited, settle the whole question at 185uc. .
m?;.hlifl es:félzient has been elicited to convince your :omn:itt:
:1‘: t 1{; Pegram, one of the Commissioners, was 11 uenc.dém-
ha d‘ in making the location by personal'nd pn'vate consi =
c' ‘rgea.n,d that he, the said Pegram, did receive & l?nbo or }}:ao::x;e:e
tlOrxl‘ssidera.tion of his vote for the location of the Cn.pxtol.. .T e
conclusions are warranted, your Committeo- are o.f gxm:tn y
zovidence before them and which accompanies this Report.
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¢ | ruption, was withheld and it was not in the power o th;i(tjt(::l will

tee to bring it out. In justice to themselves the CO:;: e

state here what is already known to the House,_thst ey Baved 0

special report of the fact that several of the T e in-

testify, or more properly speaking, that they s i
tenogutm’ ies put to them, and that the House have not up

It appears from the testimony ef Mr. Van, that two hundred and |
fifty lots were set apart by proprietors of land and town lots on the
east side of the river to influence the location of the Capitol, and it
appears h;oxn the testimony of both Mr. Ly(}n, ]thnﬂ gave some ¥ these witnesses

roperty, and of Mr. Baldwin who received it for his influence with . > , disposition should be made of thes g
fhe Com’miséioners, as it was understood, that town lots or interests tlﬁm?ﬂﬂ fifth Commissioner, Mr. Goodrell, thea;e a%:
in town lots were given to effect the location. Tt has already beea . e ine in the testimony elicited implicating hhmt "
stated as the opinion of the Committee that Mr. Pegram was brik 1 3 the frauds alleged in the second charge. It does appear ! swm\
ed, and if anything was wanting to confirm this belief, it is furnish- urchased property near the Capitol site after the location
ed both in the testimony of Mr. Baldwin and of ethers who prove fn ade, as of course he had a right to do. : Oon:
the close intimacy which existed between Baldwin and Pegram In bringing this investigation and report to a close, 3;10‘\1!' ol
pending the sessions of the Commissioners. Indeed it appears mittee beg leave to say that the position in which they ‘;:o =y
conclusive that Baldwin was the agent or go-between Pegram, if dasedl was disagreeable in the extreme. Placed between o
not more of the Commissioners, and the proprietors of lands and zlud parties whose passions were aroused, it was extreme yevery
others interested in town property on both sides of the river. He, ! cult to avoid incurring the displeasure of one or the otl;:; lxln i
- Baldwin, appeared to have Pegram, if not a majority of the Com- step of the investigation, but we trust that our duty to par

. i ialit
missioners for sale to the highest bidder, whether by the knowledgg > and to the State has been discharged with all the xmp:irt;:i;‘{
or consent of the Commissioncrs, except Pegram, is left to pre- which disinterested umpires could bring to such an /investig
sumption.

Of this, however, let the proper trit.mnn.l behtheé (J,::f.;m
Finally, in order that the conclusions of the e

mislead or prejudice the judgment of others o; i . -yappend o

other persons opinions than t?xeir own, t..hey o:;e N

testimony taken by the Cemmittee to this Report.

All of which is respectfully submitted, L. G. COLLINS,

H. ANTHONY,

Mcr. J. B. Stewart testifies that Guy Wells, one of the Commis- may ot
sioners, was interested to the extent of ten acres at the time, and
before the Capitol was located, in lands near the said location,
which, of course, would be largely appreciated in value by the lo-
cation. It appears further that this purchase was made at or about

the time the act was passed for re-locating the Capitol or Seat of

Government. Your Committee content themselves with stating, »

this fact although they might be warranted in drawing an inference
unfavorable to the Commissioners from the circumstance of his
being interested as before stated.

Although there is no positive testimony connecting Mr. Street
and Mr. Crookham with any of the two hundred and fifty lots
which were said to be placed at some persons disposition for the
use and benefit of the Commissioners, yet the circumstantial testi-
mony of several of the witnesses goes far, if not to a necessary
extent, to connect them in interest with some of that property,
and that they became so interested in consideration of their having
voted to locate the Seat of Government where it now is. The tes-
timony by which it was expected, and by which only it could be
proved that they and it was alleged, that all of the Commissioners
except Pegram, could be positively identified with frand and cor-

(Signed] : B. MILLISER,
; D. A. MAHONY.

]]]%;ntznfegliegnce‘:lmﬂ?zec;t give his opinion as to whethor1 th(\a l.o;

aﬁo: of the Capitol, made by the O?nlfnismone;s, ;vans tt;; t »t(,:e
:hat could have been made or not, believing as e oeﬂm‘t -y
Committee is not called upon to expt:ees an opxmoxzJ upt)n.mae pt e
: ives the question to be decided by. the 'omml e
- c;ncetlhe Commigsioners knowingly and mtent’um.alby is gl v
:«? fltxee;est interests of the whole State. The question as to whe
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the location should, under all the circumstances, have been de
is one about which men may honestly differ, being simply a matt

of opinion. He does not desire that the Commissioners shoul
suffer on account of having acted contrary to what he might co
ceive to be for the best interests of the Statc. He would not hav:
them judged by his mere opinion, nor does he believe that
ought to be judged by the opinion of the QCommittee, wnless the
Committee believe from the evidence that they have wilfully

regarded the interests of the whole State. As one of the Com-
mittee, bound to believe that the Commissioners acted in accor-
dance with their oaths, until the contrary is proved, the undersign-
ed fecls bound to say that, with the exception of Commissioner
Pegram, he can see no sufticient evidence of a wiltul disregard of
the interests of the State. ’

considerable part of the subseription which was raised on the west
side of the river, was not bona fide, and that a number of those
who signed the same did so without expecting ever to be called
upon to pay the same. The undersigned does not believe that the
amount of said subscription, which it is reasonable to presume

would have been paid in real estate at the then inflated prices,
ought to have been suflicient to induce the Commissioners to lo-
cate the Capitol at any place where, in their opinion, it ought not
to have been located with a view to the future of the State. The
undersigned deems it proper to say that there is some testimony,
tending strongly to show that the subscription was not presented
to the Cominissioners, until after they had agreed upon a location.

The undersigned is not willing to presume that the answers of
witnesses who refused to testify, would implicate persons who are
not implicated by the other testimony. He thinks such a pre-
sumption both dangerous and unwarranted. When the answers
are elicited he will give them all the force they deserve.

The undersigned thinks there is no force in the fact that Guy
Wells owned a small tract of land near where the location was
made, inasmuch as he purchased it long before the location was
made and before the law was passed under which he was appointed
a Commissioner. The undersigned believes that the charges are
sustained by the evidence as to Commissioner Pegram, but not as
to the other Commissioners.

[Bigned,] GEO. W. McCRARY, of said Committee.

]
SUPPLEMENTAL REPORT.

The Bgeudn' Committee, appointed to investigate the alleged
frauds in the location of the Seat of deernmintf recommend that
Section 2647 of the Code be so amended that every employee of
the State, county or city, be included in the provisions of that por-
tion of the criminal law of the State for the causes set forth in
that section of the Code, and which are made criminal thereby.

Also, that the Attorney General be instructed to institute pro-
ceedings against the Commissioners for re-locating the Seat of
Government for the recovery from them of any bonus they may
have received for their vote or influence in making such location,
as any such bonus should have been for the benefit of the State

and not for the benefit of said Commissioners.
L. G, COLLINS, Chairman.

—

EVIDENUE.

Tuurspay, February 11th, 1858.

The Committee appointed for the purpose of investigating cer-
tain charges of fraud in the location of the Capitol ot Iowa, pre-
sented by certain citizens of Des Moines, Polk County, Iowa, to
the House of Representatives of said State, met at their room in
the Capitol—Mr. Collins in the chair.

On motion, ordered that subpeenas be issued for the following
witnesses, viz :—C. C. Van, W. C. Burton, J. €. Warner, Alfred
Lyon, G. Holland, F. R. West, H.. Lyon, H. Busick, F. Grimmel,
Sen., James Campbell and Dr. Saylor. Subpmwnas were accord-
ingly issued, summoning said witnesses to appear before the Com-
mittee on the 13th instant, at 3 o’clock P. M.

On motion, adjourned to meet Saturday, February 13th, 1855, at
2 o’clock . M.

G. W. McCRARY, Clerk, pro. tem.

Sarorpay, February 13th, 1858,
The investigating Committee met at their roowm in the Capitol,
at Des Moines, pursuant to adjournment—Mr. Collins in the chair.
Present, besides the chairman, Messrs. Mahony, McCrary, Antho-
ny and Melliser,—all the Committee.
2
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Francis R. West, a witness of lawful age, Was introduced

sworn, and gave evidence, as follows .
, ; te the charges. I will @

I can’t say that I can substantia
I cannot say that I know ©

any question you may put to me. : -
the Commissioners being influenced by any bribe. I have SOns
myself to protect. 1 can state

indirect knowledge. I have , :
believe they [the Commissioners] were influenced to make the J6-
cation here. I was told by third parties that a certain sum WO nld
but not by the Commissioners. One of the
me, a day or two after the location, =
fifty lots for $10,000. It was Mr. Pegram. T don’t think the title
was vested in him. I think he was to get fifty lots for the location,
but the title was notin him. It was to be vested in any one Wi®

archased. 1 did not learn that from cither of the Commissioners.
1 met him [Pegram] the day before the location, and he ¢a
might have had the Capitol over the river, if we had done our
daty. Mr. Baldwin made a proposition to procure us the location

on the other side of the river for some £20,000. 1 do not kne

that the proposition came from the Commissioners, but I supposec
it did. I thought then that if the amount required by Baldwin

had been raised, that the Capitol would have been located on H
other side. I do not know anything about any of the Commi
sioners receiving any money for locating the Capitel. I did =

want to know about it. The proposition made by the other si

of the river to give £200,000 to the State as an inducement, T this
derstand that the

was not received by the Commissioners. 1 un -
Commissioners treated the chairman of the Committee rather cool ’ 1
ly. The night the Capitol was located, a man came tomy room at
midnight and told me it was all up. Went down to Baldwin’s
room. Found him in bed. Pegram (as 1 understand and sup-
) was in bed with Baldwin. He [Baldwin] told me thatit

was too late—that $40,000 would not change it. >
0. . Van was called and sworn, and gave_evidence 88 follows:

place it over there,
(ommissioners proposed to sell

1 don’t know that I know myself of the inducements O€re i 8
{he Commissioners, if any. I have heard rumors. One of th ;
Commissioners, [Mr. Pegram] said something about seme lots he
was to get here, but 1 do not recollect whether he was to buy them
or not. T understood at the time that he was to get them asa

bonus. I think there were fifty lots. I don’t know that he %
me whom he got them from. A few days after the location Was :
2

*

i |

mad. :
- b;:?::l me he had sold his lots to Secott and Williamson,
id 30t el e bow b got the las o who from. | inforred
M&pxbol, WMH‘MHM : ::Wto' get the lots tor locating the
) e ‘n,y l:' don’t know of any relation ex- |
e s ween Ww ! ‘md the’ Oommwdonm Baldwin was
i auwtgent - hdlhot what was going on, but he did not say
v dmt-iffhe.' i conversation with Baldwin—he stated
by P would raise, I think it was $50,000, that
Ko E b sy g;tood ﬂle Capitol wonld be on the west side
e s Mg : tbe $50,000 was to be given to the
s e : l.wvedhmtobeacthghthe Commissjon-
= e id not mention the Commissioners P
If‘mthem wfzon cal;ed tn-d sworn, and testified as follows:
1Yyl ot ;nyl raud in the location of the Capitol, I don’t
o Y ::dy l;:ard from the other eide of the river. I
Wolndpwnen where the Capitol is. I know nothing about
- A wmn;‘:ledge. .I neverdeeded a lot to Mr. Pegram in
osineiin ]oe.ted., Baldwin, I;think, ten lots, about the time the
e o i The consideration for which I sold Baldwin
e ,t hea l.{-vee was to use his influence to get the Capitol on
b s Ll I.et him have the lots to use his personal
e avor of locating the Capitol. T ‘did not intend th
go to the Commissioners. I do not know wheth in
gave the Commissioners anything or not H .
The Committe adjourned. .

G. W. McCRARY, Clerk, pro. tem.

Tuespay Evening, Febru
Th . g, February 23d, 1858,
i sirop o v e e e O
IOZ& met pursuant to adj::n;n::ntt.he s oot ek
G Vi wa o et 0 s
me he had thee;ulmylm’tee in the possession of Pegram. He told
16ts at the disposal ?ndemt%d from Mr. Baldwin there were 250
here. 1 nnd?r:ta dohsomEbOdy in case the Capitol was located
Sainy Hibndas ;0 that Pegram sold some lots to Williamson and
acted foolishly 1:1 ow where he got the lots. I told him he had
thought the " lscause they could repudiate the notes. He
SODS. Baldy " be paid, as he could aseign them to third per-
win told me he was to share in the profit, and my I:m.
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derstanding was that he got 50 lots. There were 250 lots set apart &

to be given to the Commissioners. Baldwin said he was te have
a share. Crookham and Street were not to have a full sh;re—ndl
is my impression. It was thought less would do them. Bqldwm
told me he had got $1000 that the Commissioners knew nothing
about, in addition to the 50 lots. He did not tell me who from.
When I came here I fonnd out from Baldwin that there were 250

lots to-be given to the Commissioners. He asked me what we

could give on the other side. The 250 lots were estimated _lt
$10,000. At that time Baldwin said he was in favor of the west side
ot the river, and said he thought a majority of the Cominissioners
were also, and that he thought $50,000 would secure it. W:e.do-
termined that we would not give that amount te the Commission-
ers. Before I h-ard the Capitol was located, the people on the
west side raised u subscription of a large amount, near §100,000, [
think. I know nothing about any of the Commissioners except
Pegram.” He told me this,—that he had made his mark at $10,000,
and they would have to come to that. e asked wme why they
did not come down, and said that $10,000 was nothing. I have
had ne communication with any of the Commissioners besides
Pegram. Pegram told me the notes he had received were made
payable at Council Blufts, and since then he has told me that tl.ley
were paid. Pegram said there were 250 lots and that he was going
to have 50 lots. My impression is that Goodrell was all the time
in favor of this side.

The investigating Committee, charged with the investigation of
the alleged frauds in the location of the Capitol of Towa, met at
their room at the Capitol, when the following proceedings were had.

Present—the chairman and all the members of the Committee.

F. R. West was sworn and testified as follows :

I cannot recollect anything more than I have stated in my for-
mer examination. Mr. Pegram, perhaps Goodrell, was here three
or four days before the location was made. It appears to me that
Mr. Baldwin told me that $30,000 would locate the Capitol. I
will not state positively. Various sums, from $20,000 to $50,000,
were named. I recollect distinctly Baldwin said to me, when I
had a conversation with him in the night, as I said before, that
$40,000 would not change the location. 1 met Mr. Pegram a day
or two after the location, and my impression is that he said we fel-
lows on the west side would’nt do anything and theretore we had

!

' I want to ha dwin but Lam pretty
i B 4 ve
notmmm“h you ‘:dﬂ'mdﬂlﬂtolm

e } gentl me,
= was’nt - Pegram wm I know nothing about
Adjourned till 9 o’clock to-morrow morning.

el

doz;; ghﬂlldm sworn. I don’t know anything positively., 1
w:. k they are correct. T do not recollect of saying to Lovell
ite, &e. T got ten or fifteen lots which I understood were from

I:YOH- -I supposed they thought it was for my influence. I con-
m@ered it 0. I met Captain West when I first came here. He
said he was appointed to see what influence I could bring to bear
He offe.rc«l me 8;20,000 if T could get the Capitol located on th(;
other side. I did not understand that the Commissioners were to
get any lots for locating on the east side. T understood that a
number of lots were appropriated for the purpose of getting influ-
ence. I do not know that the Commissioners ever received any
lots except from rumor. I came here to make some money out of
the matter. T found that the people thought that T had a great
deal of influence with the Commissioners. I did not hear the
Commissioners say anything about the lots to me. I+ did not tell
any of the Commissioners what offers I had received. I did not
know that what I would say to the Commissioners would have any
influence. Mr. West came up to the room where I and Mr. Pe-
gram were in bed and said he would give $50,000 for the vote of
one Commissioner. Mr. Pegram told me that he wanted to buy
some property over here and that he had come over prepared to
do so. T heard that some notes were sent to Council Bluffs. 1
have had conversation with Dr. Brooks, Dr. Shaw and Mr. William-
son. I did not give the Commissioners any lots, nor anything
else. 1 did not make propositions from side to side. 1 did not
hear of any lots that were to be given to the Comunissioners. I
never told anybody that I had got $1000 since I had been here.—
Pegram and T came over together. 'We both came with money to
invest. Tt was understood that I was to have the knowledge of
the location after it was made and before it was made public. I
should judge that the people thought that I would give something
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to the Commissioners from the liberal offers they made to me. , Kfes

have received a large sum. I fonnd a ma_.j'or.i‘ty.v ot th x
sioners were in favor.of theeast side of the river.; The ofier,
was made by the other side of the river was not made until after

the location was made, and it was nothing mare. than blank paper. .

' heard them say that they would give ten acres of land to th;
State. The Commissioners get more land for the State here.
think there is some 32 acres. They objected to the land on the

' other side of the river for several reasons. The streets could not

" be laid out and the ground was broken. I heard that Pegram .

was to get some lots. * I don’t know who told me. 5

f

February 25th, 1858, 4 o’clock P. M.

The Committee met pursuant to call of the chairman.

Hall appeared for Goodrell and Wells—Kasson for the ;memo-
rialists. "

Hall presented the paper hereto attached and marked “D.”

Lovell White was sworn and testified as follows : y

Question. Wus you a resident in Des Moines during the years
1855 and 1856 ¢

Answer. 1 was. ‘

Q. Were you at this place at the time the Commissioners were
here to locate the Capitol under the act of 18557

A. Iway 1, e TP e
Q. Did you see the Commissioners while they were here for
that purpese?,, ., ekt oo DI v M 2 ,

WS [ E—

— b odd saidt bt wend < ’ pp—.

Q. State your knowledge of any propositions made to the Com-
missioners, of land to bg donated to the State through the Com-
missioners. . PRG RNl ) '

A. Inregard tothat: about the time of the location of the
Capitol, there was a paper got, up and numerously signed by | citi-
mens of Fort Des Moines to give a donation of land in considera-
tion of the location of the Capitol,;, The matter was agitated on
the morning of a certain day, and _the subscription paper, written
I ’;hink, by myself; was circulated on which was subscribed some
$70,000, .

el
'thc Commissioners had been disposed to take, money. ﬂWYgW?}dﬁm:-n
ey $o 2 O
w v L
=y

§
}

e o radiliee s pres &

s and there we found the Commissionersin session.

. 15

Q. +Doyou know where the original paper ist- +~ » |

A. It was left-with the Commissionerss . ’

Judge Hall objected to any question concerning the paper.

Kasson gave the Commissioners notice to produce the original
P‘per. I - e preawe | b b ”

A. I bave not seen it since. This paper which Ihold is a copy
of the original paper made by me at the time. (Attached and -
marked “A.”y . This paper was cireulated in the forenoon. I was
acting in the matter myself while it was being circulated. Jewett
was authorized on the part of the citizens to come over and offer
to the Commissioners $200,000 in land, in consideration of the lo-
cation of the Oapitol on the west side of the Des Moines river.
That notification was forwarded. I saw it in the hands of the
Commissioners. This was in the morning. In the afternoon I,
with Jewett, came across the river to the house of Harry Griflith,
I asked if they
were in session. They  said they were, and referred me to their
chairman, Mr. Street. 1 asked Street if they had decided on a
location of the Oapitol. - He said they had not. I asked if they
were willing or desirous on behalf of the State to receive proposi-
tions from  the eitizens of Des Moines. He said they were. 1
asked if he had received a notification from Mr. Jewett. He said
they had. This paper I think is the same in substance as that. -
It is not in my hand writing. (Attached and marked “B.”) This

» paper is the same in substance as the notice of which I enquired

if they had received it, and it was shown to me by the Cominis-
sioners. 1 then told Mr. Street and the Cemmn.issioners, that the
citizens were prepared to make their word good, and had sent over
a subscription paper on which was subscribed the amount given in
the paper marked #*A.” I further told them there would be other
subscriptions made to the amount ot the proposition—§200,000,
I showed the Commissioners the subscription paper, and saw them
read it one after another. I then asked them if it was desirable
or would be in any way effective to make up the amount of the
subscription to $200,000. They answered that a subscription pa-
per from any point would receive all the consideration to ~which it
was entitled. I then asked if they would give us time to raise the
subscription to $200,000. They answered that we might have all
that day—there would be no location that day. It was stated that
the next morning they would receive anything we had to offer. I
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" which is April 5th, 1856. It was the same day of the date of the
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do not recollect the date except tfrom the date of these papers,

papers. 1 went back on the west side on the same day and inter- "
ested myself in getting further subseriptions. In the eveming of
that day we heard a ramor that the Commissioners had located the
Capitol. On hearing that ramor, just after tea, I went to Jewett’'s
office, and with Jewett went to the room of the Commissionersand =
presented this paper. [Attached and marked “C.”| It is addi-
tional subseription to the amount of $30,000. On presenting this.
paper I asked it they had made a location of the Capitol, telling
them I had understood they had. They anewered that theyhad
provided they could agree with the holders of the land upon terms. EE !
I asked why they had hastened the location and said if we hadhad
a little further time we should have completed the subseription of
$200,000. They made no particular answer—only said they had | ¥
discharged their duties. Nothing further happened at that meet-
ing. Dr. Brooks, J. M. Griffith and Thomas Mitchell eame in at
that time, or I met them in the passage way. Nothing was said
only that the location was made if they could agree on terms and 3
that it was unnecessary for us to make any further effort to get §
subgcriptions to locate it on the west side. 1 knew the Commis- g
gioners. These remarks were made to them. This was all on the )
same day and evening. The Commissioners intimated that they = ‘
wished no further discussion of the matter. ~ Ll el
QQ.  What was the character of the subseribers to the paper— I

were they property holders?
I think they were all good for the amounts subscribed by

them.

Q. Were those subscriptions made in good faith? 4
A. They were as far as I know. . gl
Q. Was the ten acres mentioned any part of the $200,0007 H§
A. It wasmot. The ten acres were to be given beside the
$200,000, E
(. State whether anv person professed to you to be acting for 'J;
the Commissioners?  [Ohjected to by counsel for Commissioners.] 3

Q. |By thechair.] Did you hear any one say that they were ﬁ y
acting for the Commissioners ¢ -

A. Idid. asd
Q. Who wasit? -
A. John Baldwin, s
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Q. State whether or not during the presence of the Commis
sioners in Des Moines for the relocation of the Capitol, and while
the location was pending, you had conversation with a person pro-
fessing to act for, or rej the views of the Commissioners

the official of the Commissioners.
to by for Commissioners on the ground that-

it calls for hearsay e ]

A. Duringthe time of the pendency of the location of the
Capitol, and while the Commissioners were here, 1, in connection
with others, acted for the citizens of the west side. Some two,
three or four days prier to the location of the Capitol, John Bald-
win, or the Mr. %ddwin here, was introduced to me. He stated
to me that he was authorized to act for Mr. Pegram and Mr. Street
in the matter of the location of the Capitol. He had previously,
to my knowledge, had conversation with my associates; therefore
the subject did not come up as a new one. He told me he would
secure the location of the Capitol for $20,000, guarantied to him
in the event it was located on the west side. He said it was the
desire of the Commissioners to locate it there as the record would
show better, and they would locate it there if they could do as
well by locating it there. I had discussions with him at various
times—almost every day. On the evening prior to the location ot
the Capitol he told me that the matter conld not be delayed longer
—that Crooklam had come and he must make arrangements with
gome one at once. Ile =aid that it was highly important that the
location should be upon the west side, and he would secure it for
$15,000, if guarantied to him. He counld get more than that from
the east side, but it would be in property and he wanted to make
it a money transaction, if possible. For my people I did not accept
any of the terms. The next conversation I had with him was in
the afternoon of the day on which the location was made, between
the times 1 visited the Commissioners. Ie told me that he had
agreed to locate the Capitol on the east side of the river. I asked

him it that determination could be changed by any consideration.
He said it could not. It was a bona fide agreement between him-
gelt and those with whom he acted. T asked him if' he had any
objection to my speaking to Pegram or Street relative to  the mat-
ter. He said he had not, but it would be of no use——that they
would hold no communication except through him. He said he
had czloted the trade. He had done better than he offered to de

;
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ou the west side.
the Commissioners,
I carri- d the subscrip
win told me he lad elos 2t
et 2 second.'l | elosed the trade,
after the location of the Capitol
lots which were on the east side‘
of lcts and would sell them on tl:me
The Committee then .
Febroary 26th,
[Signed. |

Baldwin was not
[t was in the after;

S. SIBLEY, Clerk.,

—
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Q. Before that subscription was got up had you not heard a
rumor that the Capitol was located on the east side of the river?
A. No. Not otherwise, except that I had heard that J ohn
Buldwin had stated that the Capitol was to be located here, ..
Q. About what hour in the day was it that you presented the

eubscription at H. H. Griffith’s ¢ / TR , )

A. Immediately after dinner—between one and two o’dlock.

Q. Were all the Commissioners present at H. H. Griffith’s at
the time that subscription was presented to them ?

A. They were—or atleast they were introduced to me, five of
them, as the Commissioners, and I afterwards knew them as such.
Seeing them afterwards and knowing them to be the Commission-
ers, | recognized them as the persons I saw there.

Q. Was not Mr. Street sick, lying on the bed at that time, at
H. H. Griffith’s ?

A. He was, with his clothes on.

Q. Were not the other persons you saw out of doors sitting
wader the trees in the shade !

A. They were not. They were all in the front room in H. H.
Griftith’s house ?

Q. Were not Mr. Goodrell and Guy Wells sitting out doors at
the time you went there; did either of them go into the house -
while you were there?

A. They might have been when we approached the house : but
if so they went into the house for they were all present when I
had conversation with the Commissioners. ;
% Q. Did you not hand the subscription paper to Mr. Wells when
they were out of doors? did not Wells and Goodrell examine it
and tell you to show it to Street in the house on the bed, and was

there any person present in the room except Griffith and his lady
at the time in the room ? ‘

A. My recollection is that the paper was not shown at all out
of doors—that om making known the nature of my business in the
room I was referred to Mr. Street, who was lying on the bed—that _
I gave the paper to him—that it passed from hand to hand to all
the Commissioners—that neither Mr. Griffith nor his lady were
present—that Mr. Griftith I saw standing in front of his house at
the fence—that Mr. and Mrs, Griffith might have come into the
house during the time I staid there, but if’ so they made ne stay.

Q. With whom did you converse while you were in the house ¢
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A. With Mr, Street

Commissioners.
Q. Was it not said publicl i

; > Y to you that the location } \

made if the parties made conveyance of the land ¢ That . |

3. Il)t ;vas notin any manner whatever. :

- id you not go with Mr. Griffith up to!the publi uare

v s c '

where‘ the surveyor was surveying the land to exan?ine it .B;]t the i

_ : t

I

particalarly, but more or less with 4l the

3 %V(:lid—to the present grounds or nearjthem. i
weﬂ; t},ere(; was engaged in surveying the land at the :

A. T do not know—there were a number of
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: re the surveying was poi
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A. Perhaps ten minutes.

Q. Was not the subscriptions, a copy of which you presented
here, at the time they were got up intended as a mere matter to
make capital of, and with the understanding that they were never
te be paid?

A. I signed the subscription in good faith myself and heard no
one make any statement that they did not,

' Q. Who acted as the agent in procuring these subseriptions?

A. I did to some extent, and there were other parties. 1 can-
not say who now.

Q. Who owned the square that was proposed tov be given to
the State npon which it was proposed to erect the Capitol buildings
on the west side? '

A. Francis C. Grimmel and Richard Holcomb.

Q. Were those persons here at the time the Capitol was located ?

A. I cannot say positively—I think they were. They had
dome days previously exeented deeds of the ten acres and delivered
them to Capt. West. I saw them.

How far is that square from the river?

About five eighths of a mile.

How far from the junction of the two rivers?

About three-fourths of a mile, I think.

How is this ten acres marked on the map? :

. I never compared the deeds with the map, nor do [ now
rgeollect the description of the land in the deeds,—but I under-
stand it to be at the north-west corner of Grimmel’s addition.

Q. How does it lie in reference to your addition ?

A. It is a little north-east from mine.

Q. How far from your addition ?

A. An eighth of a mile, in my judgment.

Q. Did the Commissioners go and examine this land {

A. TIunderstandthey did. I do notknow of my own knowledge.

Q. In getting up your subscriptions was there any property
described or indicated other than the ten acres that was to be given
to the State?

A. There was no other property described that I remember of.

Q. Do you know that the persons who subscribed had property
to give?

A. I know that most of them had, and at the time of making
the subscription it was my impression that all were good for the
amounts subscribed.

-
POPOPO



22

Q. Was the subscription got up to be given t6 the State 25 8
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Was that fund so raised either directly or indirectly ever
 fiered to the Commissioners, through any person, or auy part
thereof ¢ . g _ .

A. Tt was not to my knowledge, unless the fact that that com-
wnittee held consultations with John Baldwin in reference to price,
could be called so offering it. Asa member of the committee 1 re-
ceived offers from John Ballwin, but have no knowledge of any
direct specific offer being made him.

Q. Was not that fund raised for the purpose of being paid over
to the Commissioners and used as a_ bribe to et the, location on
the west side? €

A. It was put absolutely in the hands of the  committee, and
4% one of that committee I felt authorized to do with it just as 1
gaw fit; and had the proposition of Baldwin been accepted, it
would have been paid him.

Q. [By Mahony.]| Was any portion of this money ever paid
to the Commissioners ! ; '

A.. No portion was ever offered them unless the offer to Mr.
Baldwin was so considered.’ ' :

{ Explanatory remark by Mr. White in reterence to intimations
or charges that he was an interested witness.] At the time of the
location 1 was deeply interested in the west side, and fought the
battle to the best of my ability to locate the Capitol over there—
that since that time and now T have as much interest on this side
as that—I signed a remonstrance against this inyestigation and
did not solicit the privilege of coming here. 1 was compelled to
come here, wishing not to do so—t hat my intercsts would suffer
from this agitation, and am dqvir adverse to its agitation.

The counsel for the Commissioners proffered thé following ques-
tion as cross-examination to the statements of John Baldwin, a8
drawn ont in the examination in chief, which he still objects to as
illegal and hnproper, and will maintain his exceptions thereto.

Q. When did you first see Mr. John Baldwin ?

A. Probably three days before the location.

Q. How long after you first saw him, did “you Hhave the first
conversation which you detailed on yesterday evening ? g

A. I think it was had immediately. I think he was introdnced
to me to talk on the subject. . :

Q. Who introduced him?

A. Capt. West.
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Q. Was any one of the Commissioners preseﬁt when be was
introduced ?

A. I did not at any time see Baldwin with the Commissioners.

Q. Where was it and what day was it you had the second con-
versation with Baldwin in reference to the closing of the trade ?

A. It was the evening prior to the location of the Capitol in
which he stated that the arrangement must be made with somebedy
for the location of the Capitol—it could not be delayed longer.—
It was in my office on Second street.

Q. Did Mr. Baldwin go to your office voluntarily or was he
sent for by you or anybody else ?

A. Mr. West’s office was next door to mine but one, and during
the time of Mr. Baldwin’s stay here, he was in the offices a number
of times cach day. I am unable to say that he was or was not
sent for—my impression is that he came there as he came before.

Q. Was that on Sunday or Saturday ?

A. I can’t tell the day of the week.

Q. Was not the Capitol located on Monday the 22d ot April?

A. Idon’t know on what day of the week the 22d of April
fell on that year. ;

Q. Well, if the 22d was on Monday, did the conversation take
place on Sunday?

A. I don’t remember of holding any conversation with Bald-
win on Sunday—but it might have been so.

" Q. At the time you had this conversation had you raised the
$12,000 or did you raise it afterwards ?

A. We had raised it before, I think.

Q. When was it that you saw Baldwin and asked hin whether
the purpose of the Commissioners could not be changed?

A. Tt was after the presentation of the first subscription paper
and before the presentation of the second.

Q. About what time in the afternoon was it that you had this
eonversation with Baldwin ¢

A. It was soon after my return from the east side of the river,
or between that and tea time. I can’t fix the hour.

Q. Who was present beside yourself and Baldwin when the
conversation took place? <

A. I think Capt. West, a part or all the time.

Q. What became of the notes and obligations gathered up in
that special fund?

l

A. They were retarned to the partios giving them. ;
. Q. Was Gov. Grimes here during the spring or summer of that

season ! 1 ; g
A. [ never saw Gov. Grimes to know him till about one year

ago, when I was introduced to him at Iowa City. sl
Q. About what time did you see Gov. Grimes at Towa City?
A. I left here to.go to Iowa City the 25th of February, and I
' sew him soon after my arrival, about the firat of .March.
Q. Where was Gov. Grimes when you saw him?
A. He was at the Clinton House, Towa City. Mr.
introduced him. :
Q. Did you at the Clinton House, in [owa Clb).', state t:) G:OV.
Jrimes that you believed the Commissioners locating the Capitol
acted honestly, and the imputation of bribery upon thom was a
slander, or words to that purport? %, A
[Objected to by counsel for memorialists and 01‘{]00!’.10‘!1 susta
*for the reason, as stated by Mr. Mahony, that it was impertinent,
as the answer, whether in the affirmative or negative would be a
contradiction to anything which the witness has already said.—
McCrary dissented. The question might be asked for the purpose
of impeachment whether it relates to testimony already given or
not.
Q.l Have you contributed anything or promised anything to-
wards hiring counsel to prosecute this case !
A. I have not.
< Q. Where were C. H. and W. A. Poindexter, who signed thoe
snbscription, at that time ¢
A. They were represented here by William Baker, a brother-
in-law, who had charge of their property, which was in Keene and
Poindexter’s addition.
Q. Who sabseribed per Barlow Granger!?
A. It was for Lorenzo Bird, of Missouri.
Q. Do you know anything of the authority this party had to
make this subseription ! '
A. I have hought property of Barlow Granger, as attorney in
fact for Lorenzo Bird. I know nothing about Baker’s authority.
Q. What do you know of J. A. Story’s circumstances ? .
A. He owned guite a tract of land north of Grimmel’s addition

aand still owus some.
4

Goodrell

stained,
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DIRECT EXAMINATION.

Q. What was the value pe’r acre of the “land now }g,?own a8
Capitol Square prior to the location of the Capitol t‘h.ere'fl‘ -

A. I cannot fix the value of the property on this side of the
ive time. : location v
siver at that time. On the day the locs L v ‘ 1
either nine or thirteen acres in the north tract, now}<|192vxljas.sltev:1—
art’s addiion, sold for $150 per acre. Prior to that time it ha

Leens estimated to be worth $100 per acre. This was sifuated in "

the same half section and was a part of't"hat tl"ac‘tr'an'(‘l ‘was an un-
livi interest. : ; _

P \tid edl'By Mahony.| Was the subseription to be made to $2:)0,Q_00
and was that gnarantied to the Commissioners for the State ?

A. The first proposition is in the notice by Jewett. ‘The sub-
scription papers were forwarded as evidence of good faith. Tt was
anderstood that the sum of $200,000 was to be mafle.t}p. I J‘?
not recollect of hearing the matter discussed, whel:hos if any part
of "the $200,000 was not (:ullect?d from the parties it .shonl(l begy
made up. ‘ g

The gommittm adjourned to March 1st, at 7 o'clock P. M.

[Signed.] ' S.'SIBLEY, Clerk.

Moxpay, March 1st, 1858, 7 o’clock P. M.

The Committee met pursuant to adjournment. - s
Judge Hall and J. A. Williamson for the Cnmvﬂissionerys-—l?. Fh
Miller for the memorialists. bie 58 52 ’ ‘ v
W. C. Burton being sworn, testitied as follows: : -
Q. "Were you residing at this city at the time the location of the
‘Capitol was made, and if you were state all you know abont t!;o
acts of the Comn.issioners in regard to its loeation? ‘ k
A. 1 was. Onthe22d of April, 1856, according to the daht}o{
{he subseription papers, T cante with G. Holland to J."M. Grifﬂﬂ}l’c
with a notice to serve on the Commissioners,—that the p‘rbpos&ou
was made in the notice that we were about to raise a subacripll;iﬂ'k
of §200,000 for the State, provided the Capitol wae located on the
west sidé of the Des Moines river.  We saw some two or thres
the Commissioners at Griffith’s ‘and I believe that Mr. Wells was
there at the time, and I believe two or thrécothers. We told them
our business. They told us that Mr. Street was over at RIS

"was made there was

F

- the West side of the river for the Capitol, in addition to the |

“Jewett.

o=
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Griftith’s and we had better go over and see him. "We went in
and he was lying on the bed with his back to the deor, with his
clothes on. We passed the time of day and told him what our
busifiess wasand seréed a ndtice on him hy &iving him the notice
‘myeélf and took a copy. We asked him it they had: made the
Tocation.” He said they had not. We asked ‘him if they wounld
take our proposition under consideration, and give us until to-
morrow morning to complete the subseription.  Part of the sub-
scriptions were made and we wanted till then to complete it. He
stated there would be no location till § or 10 o’¢lock mext day and
‘that they would receive any offer and take' it under eonsideration,
“which we might make. That is all the conversation I had with the
Commissioners.

Q. When did you first hear the location was made?

A. This was in the forenoon that we were over there as above
stated, and in returning home Tinet Messrs. White and Jewett on
the cast side of the river.coming over with the subscription.

Q. Was that subscription of $200,000 made in goad faith se
far as you know ? ‘ : A

A. It was to the best of my knowledge. Mine was. | wason
the subseription paper. It was on the cvening of the same day
that T heard a rumor that the location was made, but nothing reli-
able.

Q." Do you know anything abount dny ground being offered on

|

$200,000 ¢ AR N i ‘
A. Nothing more than what was contained in the notice by

CROSS EXAMINATION BY HALL.

Q. Were you one of the getters up and signers of the memorial
presented to the House ot Representatives

A. I was.

Q. Have you contributed to a fund to pay counsel to aid in this
investigation ¢

A. I have not, but expeet to, . ‘ ,

Q. Have you directly or indirectly made any promises condi-
tioned on the success of this investigation ?

A. T have made a contract with an Attorney to attend to thie
‘business. !

Q. Is the contract conditioned in any part?
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A. Itismot. : ' _
Q. Is there not a condition in some part with some of the coun-

wel ? : '
A. | have made a contract with Mr. Kasson. I am to pay him
& certain amount, and if it takes more time and trouble than we
are aware of, he leaves it optional with me to pay him what more

it may be worth.
Q. Was this contract made before the memorial was presented

to the House of Representatives ?

‘A. It was made aftewards.
Q. Is there not a contract expressed or understood between

yourself and others of the memorialists and counsel, that if a state
of facts ean be proved to remove the Capitol to the west side of the
river that a larger sum of meney shall be paid them ¢

A. All the con ract with Kasson L have stated. All that I have
to say is, that I huve contracted with Mr. Kasson and if more work
is required than expected, he left it to us to pay more as can be

agreod upon.
[ By Miller. | Do you pay me anything except as counsel

Q.
before the Committee ?
A. [ do not.

Q. Were you a contributor to any fund except the $200,000. ‘
Objected to and the objection sustained by the Committee.
Q. What time was the.$200,000 subseription commenced to be

got up ¢
A. It was commenced on the morning of the date of that sub-

scription paper.
Q. [By Mahoney.| Was there any rumor that the Capitol was

located before that subscription paper was got up ¢
A. We had not understood that a location was made. There

were many rumors abroad.
Q. [By Mahoney.| Had you any apprehension that the loca-

tion was made or had been made that day, or did you dread that it

would be made on the east side?
A. We had some fears that the location would be made on the

east side. We had fears that the location would be made on that
day, or some day soon, on the east side, from the rumor we had

heard.

the location was made before the subseription was got up ¢

Q. [By Mahoney.| Are you certain that you did not hear that
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3. ‘Ivam certain I did not so hear.
5 ho was present wh reati
.. p €n you had conve on with Mr,
A. There was no one present.
Q. Did you not learn th
9 at McHenry was surveyi
‘ i : wl & out i
anlurc,I:nd what time was it you saw Goodrell on t:heysqnfne ?the
r. ]was some days after that—perhaps the next day or da
aﬁeQ thatH saw him and- Lyons on the square. 3 .
- How long had the Commissioners heen in session hef
yoz pr(;sented the subscription to Street ? -
‘ don’t recollect who ca
I me first or las 3 7 .
here, or did not all come at once, " S MR A oy
Q. Was there not a areat ’ i
a great deal of excitement on be i
e " . t] 8. of
the river among citizens respecting the location of the (J:a li::)(lhs Vi
:ms not l()\ vry'exortum and appliance and attention Imég b ’u'n'd
‘ens_ on both sides of the river in order to secure the locati .Y.C!t-l'
Ot s ocation of the
A. her : i
W l}‘c::;: :nwasT: g(r'(-.lt, dgal of excitement at the time in regard
he : ¢ Commissioners [ w {nge th
it 4s not acquainsed wi
o m; thaiox;:c were. They were on the east sideq the most ;:hﬂat
— amnI t(})l‘ll )k twWo put up on the west side of the ri ver—Str, “t!
ar unk.  (To the last clause.) I do not k =
pous Dtk not know I gup-
Q. Do you not know tl
: 1at part otthe $200 000 subseript;
ma-wAde mtho?t any intention of itg being paid ?, Y EIREen a8
- The impression at, that time was, and my o i f
as my knowledge 8oes, there was not one dollay F{;ﬂ m:)w Pt g
: I subscribed on that

if the location had be
en made on the west sj i
as I S0 ’ st side of the river,
time ‘}a: ' C;{lllamtud with the subscriber’s circumsmncvr i
& . “nrm .they were all able to pay their subscriptirn. % St
] ~ ms,
midkll u:s] lt‘nOtvgot Up as a last resort, or with a view to be nltj
- used as they are now usine it, to distarh ¢] P 9P S
Capitol 7 L Wh the location of the
A. It was k '
side o ¥lh ri‘f;’t ;pdas'? last resort to get the location on the west
the east side, g ,] ” Lok Ph.e Commissioners made the locati
— bé an, § f( not receiving tor the State that amount tl on} 5
Q (B Mt_aavl':dence that they did not do their duty ity et
duce e gom .on‘ey.] Was any other subscription (.;ot up toi
migsioners to locate the Capitol on the west Pd lim
side ?
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5 A. Other propositions were made, or
[ think of none that were made.
Q. How long before the presentation

got up? ‘ o w-
A. It wis written on- Wedndsday before 1 prese

circulated on Thursday and presented on‘Fridn'y.l _ s

w
of the memorial

iT

w 1

! i il w { &

E 5 . . ome .;!_!
/. Holland, being fivst duly sworn, testfied as ft:llowg ey
Q. Where did you reside when the present locatl.on of »the qﬁ- 4
itol was made ¢ ! " -
A. At Ft. Des Moines, on the east side. i -
[As one of the memorialists who have hired coupsel, Mr. Bm‘-v 5
ton claimed the right or privilege to be present during the inves-
tigation, which was granted.] it ,
8(,). l’)id you have any conversation with the Commxssxoner?, :
who located the Capitol, or any or either of them before the Capi-
tol was located, and if yea state how you came to have that con-
versation and what it was? .
A. Sometime in April, 1856, I think the day before the location
of the Capitol, T took a notice to three of the Commissioners. The

if they located the Capitol on certain grounds, on the west side of
the river. Mr. Burton went with me. I found two of the Com-
missioners at J. M. Griffith’s. Wells and Pegram. I handed the
notice to Mr. Wells, I think Wells and Pegram both read the no-
tice. I think the only reply cither of them made was that we had
better see the President of the Board. We then went to H. H.
Griffith’s to see the President—Mr. Street. Street said he was un-
well—he was in bed—and stated that the next morning he would
come over and consider the proposition. There was nothing said
but by Mr, Street. ITe said it was not too late to consider the
proposition.

Q. Do you remember what Mr. Street said about the location
¥ being made or not being made ?

A. I think he said it was not made.

Q. State whether you believed at that time that the 200,000
would be made up at the time ? :

notice stated that we on the west side would offer on the next morn-
ing, to the Commissioners, $200,000 to the State for the location, -

a
! 2 R Y Y St 28" 8 oy 4 *Ipv
*‘[‘Obj;‘c'tea &:y:w_'ﬁ:’the decused and ol joetion overraled.]
" Nt Ao w blvow b Tt es [ el adw
g "w ‘.‘k 32 L g e i ‘~lj TR TR & N -
g.""rM""J Im‘l‘!‘li ’S oW o : - ¢ . & ”j:

t r -y . N o N 9 - o 2 :."‘."5‘
Q. Did you subseribe in good faith and did 'you believe the sth.
ers subscribed in good faith ? Sy serw 2l o
A. T can’t speak as to others. T 'did myself and would have
s paid it very freely. . e e

Q. Did you see cither of the Coumissioners, especially Street,
after the location, and what conversation had yon with him¢ &

A. I saw Mr. Street after that, and asked if he ever had suid .
that the location was ade before [ served the notice on him, i[e
said he had not so stated. i .

Q. [By Authony.] Do you know of any money or other vaju-
able thing being given to the Commissioners for the location of the
Capitol on the east side of the river ¢ .

* A. I do not, except from rumer. ,

Q. [By Mahoney.] Had you any apprehensions when that
m:ibscription was got up that the Capitol was located on the east
side ?

A. [ did not think it was located. .

Q. [By Mahoney.] When you signed the subscription did you .
suppose that the Capitol was located, and did yousign with the ex-
pectation of changing the minds of the Commissioners if the loca-
tion had already been made ¢ : . . :

¥ A. Idid notsuppose it waslocated when I subscribed, as Sti-éet
told me the proposition would be considered before I subscribed. 1
did not consider that the Capitol was located. I supposed it was
not, I signed to getit on the west side. There was a rumor that
it was to be located on the east side. '

Q. [By Mahoney.] Were you influenced by the rumors that
the location w asmade, and did you come over to see the Comamission-
ers about it ?

A. I dou’t know that I heard that the location was mnd'e, —on-
ly that it was about to he made. '

Q. [By McCrary.] Did you sign the subscription expecting
that the Capitol would be located on the eastside, and that the sub-
~  scription paper would be used to disturh the location after it was

- made?
; A. T don’t think I thought of it at the time. [ don’t think it

.
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entered my mind—the thought of disturbing the location after it
was made. 1 expected it would be located on the east side unless
the subscription would secure it to the west side. I could not tell
what effect the subscription would have. I thought it doubtfal
about the location. It might and it might net bring the lomnpn

to the west side.
CROSS EXAMINATION. ' LR

Q. Was not that subscription got up after you heard the ramor
that the Capitol was about to be located on the east side of the riv-
er,and as a mere experiment to disturb the prior determination of
the Commissioners and to be used to nnpeach their acts if they lo-
cated the Capitol on the east side of the river?

A. I don’t think I signed it with that view.

Q. Where did you meet White and Jewett on the return from
Griftith’s ¢

A. Between Griftith’s and the river.

Q. Did you come back with White and Jewett ¢

A. No, I went on.

Q. Did you subscribe the paper they took over or the one got

up afterwards ?

A. I don’t think I saw the paper until after I went over to no-
tify them.

Q. If you signed the first paper did you sign it before or after
it was taken over by White and Jewett ?

A. 1 think Isigned it afterwards.

Q. Was that paper everout of the possession of Street after giv-
en him by White and Jewett?

A. I do notiknow that thesubseription was gn en him by them
except by hearsay

Q. What time in the day did you make your subsecription to
that paper ?

A: Tdonot know. It was after dinuer when I eune over to
Griffith’s,

Q. " Did you or any other person designate any property to be
given to the State?

A. Ididnot.

Q. Where did you see Street at the time of the second conver-
sation with him ?

A. Tt was on the lower end of second street, west side.
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Q. What time in the day and on whud‘y!

A. 1 do not recollect. Itwasndnyortwobeﬂu‘hpkﬁtpwn

Q. Did not Street then tell you the Commissioners had made
up their minds as to thc location of the Gq»toluﬁahmeyon
nr.d the notice on lnp e

A. He did pot. i '

Q Was there any other convmat\ol bwd‘ that you have
stated !

A. There was none.

Q. Was you a subscriber to any other fund than the one to be
given to the State for the location of the Capitol ?

A. I was.

Q. How much did you subseribe ¢

A. I do not recollect.

Q. How do you know what day the Capitol was located !

A. Only from common rumor and seeing the the Surveyors on
the bhill with the Commissioners.

Q. Was not the Surveyor on the hill, making the survey, at the
time you first saw Mr. Street !

A. Not that I know of.

Q. Had you not heard throungh White or some other person
that they were making the survey at the time the notice was

served *
A. Tdon’t think I had 8o heard. I am pretty confident.

Q. Did you not hear it that afternoon ?

A. T think I did.

Q. Are you acquainted with most or all the subseribers to this.
paper !

A. T was acquainted with most all in town.

Q. In getting up these subscriptions was it not urged as a rea-
son why the subseriptions should be liberal, that there was very
little or no probability that they would ever be called upon to pay ¥

A. 1 did not get up the subsecriptions. I could not say positive-
ly. Ithink T heard the remark made thatthey would have the
subscriptions to pay. I could not say it was by those who took the
Fllbsﬂ'ipiinnx.

Q. Was not that the fecling on the woest side at the timo ¢
A. I conld not say w In wowas) the gencral fecling, I suppose
some thought it would be located on the west sideand they wonld

have the subseriptions to pay.
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Q. Was there not a | goud deal dfb i# v (W
g Therd was, ' r e‘mrmt .

. ere Was e’grom’d upon wﬁfc!
Q. th
"locatéd' to mitke ‘the’ bseription’ bl;hdmg? l _"e_f‘_?’fofr“"“f,"é_bO
A. There were two tracts proposed. The hotlce did not dest
i ‘tf' any thing more than ten acres. One was’w f?et‘ G‘mf
& riew House hiow 1, ‘and the oths wad beyond tgt 0
Q. How far from the river?

.A ])O“ «

Q. How far above ﬂle fork is the neare ol
this site ? carcst point’ of‘ H.e river to

A. From Coon River north albout half a mile’and & little

The witness pomtcd out the two W('St
: /o proposed 1ots ou’ the ma
said the Tand at th.a'r the was not s\ﬂ)'dnri'ded into lots, and 5:;11::

is high ground.’
EXAMINATION RESOMED,

Q. On “what did You basc the
¢ doubts you have expross
having at the time in regard to the location of the Ca ILtol C‘C'dh“
east side ? P g

LA, My doubts were raised by rumors
Commissioners said. o

Adjourned,

[Signed|

and not from what the

8. SIBLEY, Clerk.

Tt’rﬂnu March 2d, 1858.
The Commitee met pursuant to adJom-nment

Hall appeared for defense,—Miller for memorialists.
D F. 0. Grimel, being first duly sworn, testified as tollows :
Q. Were you at Fort Des Moines at the time the Commxss
ers were here for the location of the Capitol ¢ =
AT
Q. Did you own land at that t; me,
A. Yes. Itis now within the town.
Q. Did you take the Commissioners on the Iy
part of it for the location of the Capitol on it¢
A. Yes, Idid. 1 showed them all my lin
would be snitable, and offered them any ten ac

adjoining the town ?

and and offer any

es and the spots that
resthey would choose

¥
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on the cighty acres [ owned. The Commissioners came there—
some six, seven or cight men came there. I did not know' the

 Commissioners. - Phose that were with me 1 toid they could have

any ten acres they would choose to put the Capitolwen: ** Idon't
Jknow how namch it Wis worth per acrd. 1 soldsome for about $1200
per lot since. « About four lots made an acre.’ &Tbm&dhmihey
were the Commissioners. [ understood they werel « Thisvei

‘acres ﬁilﬂ'\bﬂta lotsssome time dftersthat. ' I-made the or

i fodd deith) | luew asm sldiamse on ddguods 1 obis Jawd o

- Q. How n a.ftex you slmwed these lots was it bgforg*roﬁ

‘Heard the Capitol wis logated®™ @ 4% =11 7an ":" .
A. A day,or pexha?s two days. A" Sedvbm £
Q. Had § o ‘mad o'd dee’d"tb one of those t‘lati' dcrd fqgs to the

State? {* bamain foidw o 1qag 2d8 Jadl &l &)

p’{fi;. o

A. I did make a deed.

Q. Where is that deed ?

A. Idont know. It sent it to Iowa City and have not seen it
since. It was a year or two prior to the location of the Capitol, and
at'the time the logmlatme was in sessiom which p-oed the act tor

the removal. aq poond wes e 4 b
Q. Did you mako a deed to the State when the Oommissnoners
were here ? { 07 asdot e " 1 bitl .
A. Idid. Aim o /

Q. Did you give that deed to the Oommlssuonors or to séme one
to give them? it '

A. Idon’t know. ‘It wae. put in. R. Holoomb’s~l1mds. Hol-
comb was willing to give ten acres if the Olpitol came there.

: ' CROSS EXAMINATION. © st

Q Was not Holcomb to take the ten acres. from you, and he
to give ten acres to the State ¢ 7

A. He wasto give ten acres to the State it they wanted it. If
twenty acres was taken from me for the State he was to give me
ten acres ; and if twenty acres of his land should bhe taken, T was
to give him ten acres.

Q. Who was this understanding with ¢

A. With Holcomb.

Q. How muech did vou subscribe to bring the Capitol on the
west side ?

A.  £10,000.

Q. . Who brought the subseription to you ?

e



the East side § was about to be
8. I ti
i S e e

A, i o
0 Tetht o o o S v Lk e
Pl e, which you signed the $10,000¢ )

A' NO, .il'o oen p‘id? .
Q. Did you se oy 5
A No, syir. e these notes in his Possession ¢ y i

g. Did h.e say he had such notes # ‘
No, sir. He never told me he had any,

- How much did iyoq
. you get ; : .
location of the Capitol gemiit tl(:; z::t" m‘_";‘;l;enoe In procuring/the

This question the wi
' witn i . . ‘
his private affairs, S — answering, as it concerned

>
S B VI

c -

s

Q. Do you know of an .
Y lots or other property i
paid to influence the location of the Capitol ol:thi’ E::tn::ieey ?b/.mg 3

Q. Do you know of any C i
ots on this side of the river?

A. No, sir. ) |
Q' Do you know of any of the Lommissioners e . |
on the Kast vitle of the river at that .‘ It ’ - b“)""é' ﬂ"yAOt.
/\. N‘., lkx;r. N tadde Lime ¢
wc)ﬁyg:;l Pegram tell you he had any lots on the East side of
A. No, sir. -

Q. Did he ever tell you!

A. Before we came here Pogram came into my office and said
he had a propesition to buy some lots, and wanted to know if they
would be cheap. I told him I thought they would.

Q. Was Mr. J. A. Williamson over to see Pegram before he
came on to make the locationt e

A. No,sir. I did not see him. . ' ;

Q. Did come here to influence the Commissioners in the
location of gﬁ poion ‘ v amen

A. No, sir. ge :

Q. Did you propose to any person on the other side to procu
the location on that side for a certain sum of money ! '

[Objected to.]

Q. Did you talk with the Commissioners about the location o
the Capitol ¢ ‘ "

A. Tdid

Q. What did you say ? ' ‘

A. I talked with all of thein a good many times. I was always
in favor of the location upon the East side of the river, and when
I talked with them it was to that purport. < A

Q. Do you know that Fegnm got lots on the East side of the
river which he disposed of afterwards to Williamson and others

A. Idonot. Ileft immediately after the location was made,
and mever heard anything of his getting lots till long afterwards.

Q. Did not you know that Pegram got an interest in lets here,
the title being in other persons ! . ot

[Objected to and question modified. ] :

Q. Did not you know that there were 250 lots on this side ot
the river set apart to secure the location of the Capitol? Did not
you know that a number of lots were appropriated here to influence
the location of the Capitol ¢

A. I did not at that time. During the winter that the act for
the removal passed, I understood that some land was appropriated
to defray the expenses of the persons going up to the Capital to
lobby through the bill.

Q. Did you not hear that the promissory notes were sent to
Council Bluffs for Pegram !

A. No,sir. [ understood there was a note at Cassady & Test’s
office, at Council Bluffs, for Pegram.

- .
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ov 1a) yve sif "‘l
Q. 'Did yon and Pegram eome here wti&l Sw seited]
viAs " Y‘“«,d!‘s“f sw bng nios Yo

t ook uoq-nq
Q. Did Pegram get,notes: -hnlq here from any body i
purposetd murgs T o o vamaiiW A L 2 o
A. No, sir, not to my knowlcdgo.. sciteru! oily s B8
Q. Did you go home with Pegram €, o, 1151 <4 028
A Np"irar“n')'l'sllPr’-:nOI.nqw, KI
Q What means did you use to influence e |
Japitol on the East side ?
-A. 1told them I thought it was the, ingention, ot rlm
ture, or that if the Legislature had fixed the location it won
been made there.

Q. . Did you get money or property to use your, mﬁ.
the location on the East side ?

""'(0

TL ' =5
A. 1 promised none to the Commissioners, and none pyas 54 :

ised through me.

Yi L ‘ ‘w
Q. Where did the Commissioners.stop? Pt

A,  Some at the De Moine House, 1 think all s .,topped tm 3

Q Did they stop on the East side?,

A. They did most of their eating and dunk;ng on the Eatct
They remarked that the people on the West gide a.ve them

hospitality, a.nﬂ this treatment on the East mdc had some nflue
in the location of the Capitol.” #3420

QDA riot Btreet stop ut Griflith's most of the et b
A.

He first stopped at the De Moine House."
came over to Gnﬂith’ up bes o) Lok

(] .

the Commissioners from the West side ?

b

23 i
A. Idid not see it. I recolleet of some of the Oommnsionen

speaking of a subseription. boeis ey lavvo sy
Q. 'Who came up with 1t ¢ . jeo odi yeting
A. T don’t recollect.

made when it was made ? .

' . 108
A. T think inthe morning, shortly after breakfast

4 £
Q. What measures did the Commissioners take towards sur-
veying the ground that morning #

v &

cold shoulder; while on the East side they were treated w;th m

on D
9 .
‘Hetwklidwil

v O N
TR L .5,) ‘
F\%IINA]]ON lN (.,l[IFl'- BY HAI L

Q. Do you recolleet the day the subscnpt]on was., pxesenfql to

"«

>
A

as ol

l,.f-.j‘
of 8

) '( s { {l'
Q. State what time in the day was the location oi lhe Capitol

o)

¥

Y
¥
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u'or.-y-
I don’t xegollect . uhmk they were, getting N“"

1 th;nk lmm m‘;‘"“" - ation !
wn b ’

& l‘):""“ pmw overan i

mde o;the river the m

'.,u .ﬂ"J -y ba’ b

ﬁth.c hw‘.ml? h(“ "d’ d‘ Nrvp ?§
M e

ties ot.h[::,than the Comimissioners that yon con d influgny

Conu'wl eyt nibostemboy m‘;l‘\[‘p &
A. Tdon't ncollect makmg my propointwa to qy,,

ith nrbu on. th
Have you had conversation, W
stce you weze subpmuaed on‘ the Capitok quow d
Myﬁi“s mxcm::amm rwx:d 10 wlmt l came qver here AN
3 wlgd :ai:::;‘a b%:: was the chamwr of yonr conversi-
Q. x[thyo.he Commissioners ¢ Be more spec:)t:c:hb m togct.her. n.nd
t‘ozw 1 could not state. 1 have met ae\mrd .
other persens, and we t;il:e? ::s v::eo:n a::ewof L convmat'[on
Q. |By Mahony. | At Was
) oners ! . f &
Wﬂ: t‘l?VV(;O:;‘:{;:L?‘;gZ\lt the various anbjecte ot the, dsy many
. ! . “
e By Mahony.| Was there any cc:mvm'utmmt bt::we::l Zom
?enl[lez of the Commisgioners as to any mt}e:')(: A ,D;m hiih
lat:ve :n lands or lots, if they Jocated the Capito
of the nver?

d betore, '@"

n the East
ruewmg or hnvmg any interest in lands or i«;ts 0
Ns f the river, at the time the location was mmd ! Ao
i No, sir. There were propositions to ine i ivi Baar -
I:S. D(:l you understand that the propositions were tory

were to keep
fluence and not for the Sommissioners, and that you
intlu
as your own what was given !




|
|

40

A. That was my understanding. It was my own.

Q. Don’t you know that Guy Wells claimed a large interest in
lots or lands near the location of the Capitol at that time?

A. I did not.

Q. Did you stay with the Commissioners most of the time while
they were here, and eat and drink with them?

A. T was over there with them several times, mot every time.
I was invited to tea with them several times.

Q. Did yon not sleep with one of the Commissioners ?

A. Idid.

Q. What understanding was there between yourself and the
Commissioners ?

A. I was to have the benefit of the knowledge of the location
from one of the Commissioners before it was made public.

Q. Did you exercise any influence with the Commissieners in
consideration of offers made you ?

A. [ talked with Pegram many times about the location. I
wrote to Pegram while the matter was before the Legislature, if he
was in favor of the locatiom of the Capitol on the East side. He
wrote me he was. I helped to get him appointed.

Q. Were you to give the Commissioners anything for the
knowledge they were to give you?

A. I was not. I gave them nothing. -

Q. Did you receive information that there was to lie a subpona
tor you before you got it ?

A. Yes, sir.

Q. Did it come in a letter?

A. [Isoppose it did. I got it from my brother, who lives at
Council Bluffs.

Q. How soon after the information did you got the subpawna?
How soon after your brother got the letter did he tell you !

A. Tdon’t know. They go to the office in the morning—1I was
away. I got it in the evening.

Q. Who seut that information #

A. T don’t know.

Q. Was there a suggestion that you had better go over into
Nebraska for a few days?

A. No, sir. .

Q. Did you see Pegram after you got the letter and before you

got the subpaenat
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A. I did not. [ saw him, Pegram, after.
Q. What did you and he converse about !
A. Hoe asked me if [ was going on. I said yes. He asked if
I thought he would get a subpena. I thought perhaps he might.
Q. At the time you and Pegram had this conversation did he
manifest any feeling ?
E A. No, sir. He said, “let her rip.”

J. B. Stewart, being sworn, testified as follows :

Q. Did you appear before the Mayor and Aldermen of Dos
Moines City, some several months ago, to have a change made in
the assessment of lots en the East side of the river that had been
made to you !

A. I don’t think I ever appeared before the Mayor and Alder-

, men when they were in session. I cansay however that I request-

2 ed one of the Aldermen—Tidrick, I think—and the Treasurer to

see if the change could not be made. My reason was, the land had
been assessed by the acre in one tract to myself and others. Sev-
eral undivided interests had been conveyed to other parties prior
to that time, some perl:aps a year before, and as the tax amounted
to about $1,000, I desired to have the change made so that I could
pay my part, and not pay for all the entire interest or assessment,

Q. Was Mr. Wells interested in any part of the property you

yhad so assessed ? ‘

. A. He was.
' Q. To what extent was he interested ?
A. To the extent of ten acres, from the 20th day of December,

1854, which was the date of the bond. It was not conveyed to
him by deed ’till it was divided. It was conveyed since the first
of September, 1857. He paid for it some time before—one halt
on the 20th ot December, 1854, and the other halt on the first of
November following. The price he paid was $35 per acre—a good
price at that time.

Q. Where did that ten acres lay in reference to the Capitol ?

A. It was an undivided interest in what is known as Stewarts
addition.

Q. Was that land sold to Wells at the time of the passage of

the act for the removal of the Capitol ?
6
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bt Q. Who bonght Street’s lots ?
L ,5 - A. I know nothing about Street’s lots.
e Q. Isitin your knuwledge that any other of the Commission

ers than Pegram had any interest in lots or land here ?

A. Idon’t know of any one's having any interest in lots or
promisory notes, on or about, or soon atter the locatlon of the lands, directly or indirectly, here. 1 heard such things.
itel? P Q. Did you know the consideration Pegram gave for these lots!
A. Tdo. ' . el A. Asan Attorney I drew the papers for these lots, in which
Q. How much were the notes for? - GISES

g R the consideration mentioned was $10,000. I saw no money paid
A. There were gome two or three of themi. In all the bmos except to me as Attorn ey, for fees,
was $10,000, oy

Q. Was there any money paid, or was there any consideration

AL 3
A A Williamsony being duly sworn, testified as l’ollous 3
Q. Do you know of Pegram’s receiving or having rece
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as you understood, except the services ;)f P’egram as Conmmwoqf
in improving the value ot the land or lots' »
A. p310,0300 was the sum talked of. If anything further was
montioned it was in & professional manner which I do not'
to divulge.
Q. Did you draw up any papers between th
either of them or any other person similar to
and Scott ? _
grr I have always drawn up Scott’s papers. 1 have no recol-
lection of drawing up any papers between Scott and either of dio
Commissioners or any other person and the Commissioners.
Q. Do you know of any property being conveyed, or money
given to Baldwin. [Objected to by counsel for accused.] .
A. If I have any knowledge about that it is of' a professional
character.
been willing to ha+ - paid him for it.
Q. Did you go to Council Bluffs to see Pegram? :
A. I never saw Pegram till he came here. T went to ‘Council
Bluffs, but I did not see Baldwin.
Did you know ot Crookham’s having any lots here!?
I heard so. I don’t know of whom he got them.
Had you an interest in Scott’s addition ?
I had—of ten acres.
Was Dr. Shaw a partner in interest !
He was.
. Was any part of that addition sold to the Commissioners

or either of them?
A. Pegram stated he had bought fifty lots in that addition.

e Commissioners or
those between Pe-

POrOPO

o

Q. Did you know of any attempts being made to influence the

Commissioners in the location of the Capitol as now made?

A. I[do. I worked steadily for it for a year and a half to get
the location where it now is. T used all lawful and legal means to
get it, including Chesapeake and Sardinian appliances, and any
quantity ot whiskey.

Q. Do you know ot any money or property being devoted to
influence the Commissioners in making the location as now made?

A. I know lexpended a good deal of money indirectly to in-
fluence the location here. 1 expended it in influencing publie

opinion—in traveling from point to point, to secure this point as
the best calculated to accommodate the most people of the State,

chodse

I wanted the influence of Baldwin and would have
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and as the peint where more liberal denations could be got for the
M“ﬂlwmm and where there would be more
facilities for any person, who wished to get a lot in the Capitol, to
i to have apy interest in town lots.

A. T eolicited persons to make such donations after w 3
that similar appliances were being used by parties on the other

side of the river. If ever such donation was made it was by myself,
and would be & part of my private business, concerning which I
decline answering any question. i ‘

Q. What was the result of your application to such persons ¢

A. I found one person who was willing to trust ten or fitteen
lots in my hands. That was all that were placed at my disposal.

Q. Have you any knowledge of applications of a similar kind
be::g m}?de to or for other parties to influence the Commissioners !

. No.

Q. Have you any kuowledge that any of the Comumissioners,
except Pegram, received bribes or bonuses, or other thing to influ-
ence the location of the Capitol ¢ v '

A. Idon’t know Pegram’s notions about the location of the
Capitol. I don’t conceive it possible that the other Commissioners
could be bribed if they did receive bonuses. I have every reason
to believe, from their own convictions, that they believed this to
be the right place for the location of the Capitol. I don’t know
of any bonus being given to influence their vote oraction. I don’t
know that anything was given Pegram to influence the action of
his judgment.

Q. Did they receive any gratuity in lands, money or lots before
or after the location was made ?

A. I think it possible they might have had some presents given
them after the location of the Capitol. I know some of them
have property here, and I don’t know anything to the contrary
that they paid a consideration to Scott. 1 got up the pipers and
they expressed a fair consideration. I do not linow
the

Q. Who were tho parties to those prpars

anything to

contrary to there heing

& a fair consideration pai

A. I drew up a boud between Scott and Pew
himself to convey fifty lots
between them at that time.

He bound
[ think I got np no other papers

radtl,
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' dditidn to'the 1oty hie World’ seérire”the locatienton the East
Ll e very sooilmaliqas du oRie E ad van sov ovsH 8 UEE
S “{Objetted to, and the witicess declined to answer. The counsel
for memorialists modified his question. | ; ‘

Q. Do you know of Baldwin's getting 81,000 from others ?

* [Objeeted to ‘and the (uestion modified.} aongygs] 4 :

Q. What appeared to be the relation 'of 'Baldwin te the Com-
missioners while here ? noiton 3l woad A
" [Objected to, which the Committee snstained, as not being direct-
1y pertinent to the issiie.] : bib vods ¥ Dadis boros

he would give the Cc¢

vy

7 Adjonrried. ) pnoisivien wo , ot ]
[Signed.) o 8. SIBLEY, Clerk. |
- 0‘ F

Maren 3d; 1858. 4

The Committee met pursuant to adjournment. ! 1

 Jumes Camphell, being duly sworn, testified as follows : g
- Q Did you reside in this city at the time of the location of the A
Capitolt ~ o o y : LB
A. Yes, sir, on the West side.
Q. IMad you any conversation with the Commissioners, or either
of them, at the time of the location of the Capitol, or soon after ?

And if so, state all that conversation, whatever it was.

A. About a week after the location I hada talk with Crook-
ham in regard to the location—don't know the exact words—not
balf of it.  We were talking more or less abont the location made,

.

AT
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them, orhowh.m!x‘ th; eoollect °f-h'
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) o : bl
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hax his lots surveyed oft? ; 1. 1 b o w ‘)‘tm A »
9" - " 7 i -~ Wenil » A
mb*l think bﬁﬁ it were die [ suoild have, thew s off and
- dm_mdogdtit orkeehinn letty or sometling like it. | Iymay be entire-
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O iheag ads st or A Basmnres neshe ads 61 o0
3 at was your-upderstanding of Low he got them 7
. AR nhoyght then for locating the, Qapito] o 0&311 E
side. He did not say ‘nor speak of it in the l'en:s‘tw I :' lMIt
knew more of it. I would tell it. I would like to hfow. it .} o
than S e TR _ 84, it higher
missioners having lots on the Ea{:t%?bw,any.aﬂwr,oﬂhe .
é. I don’t remember. ids 3 '
. Did yon have any conversati 0 with £l |
of the rest of the Comm.iylsione:s? SRk, o e o
A. I dout recollect. , I dont.think I did. s Thes o
of I understood to lay on, the East side..- A Tbg&e 1@ el
Q. Do you know wheth of th o
aniﬂﬁﬂg i nylou & m'(‘:n:y ?e:r any o_f the Commxsmoners received
.. I'domnot. T did not hear fi 4 ;
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CROSS EXAMINATION.
Q. Where were you when this conversation took place ¢
A. In_ the third story of my building down at the )oinf‘
Q. Did not, in the same conversation, (Hookhaml tell y
was looking for Charley Van to go over Coon river to aurvc} ‘l'" h?
A. I think he was looking for a surveyor—dont knowy'land .
something was said about hisl—Cl~.~»c>l<l:nrl;’s——-ln«-kix;w tor by
or. Don’t recollect anything about Coon river, i i
Q. Might not the conversation of Crookham have been i
erence to land the Commissioners got for the State ? ) P(?f-
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A. ‘That might have been. But I think he said he M\gﬂ?

many lots over there on the East side.

Q. Did not he tell you he was going over south of Coon rivert !

A. It might have been. I don’t know. I den’t recolleet.

Q. Did he not tell you he was going heme as soon as he got
1 L] .

the survey and deeds !
A. It might have been—think he did.

Q. Did not Crookham meet the surveyor and send hands to go

on and survey on the other side ot Coon river !
A. I dont know—do not recollect.
Q. Did you understand that he got the surveyor t

A. T don’t recollect of seeing them meet—did not pay any @ ;
tention to it after I stopped talking with Crookham. =~ y 1{ '

Q. In the same conversation did he not tell you the people were
foolish on this side for not denating for a State University ¥

A. He may—I don’t recollect. :

Q. Did you not at the time feel deeply interested in having the
Capitol located on the west side of the river?

A. Yes. But this was after the location was made.

Q. Did you not feel disappointed and chagrined at the location
over there !

A. Idid. I did’ntthink there was a disinterested man in the
United States who would locate it on the east -side of the river. I
did not think they could locate it over there.

Q. Wasit not MeHenry, Orookham was looking for as surveyort

A. 1t might have been. 1 don’t recollect.

DIRECT EXAMINATION.

Q. When you had this conversation why did you say he had
better get the title right before he left?

[Oljected to.]

A. Ouly as it would be iy way of doing business.

Q. At the time of the conversation did you think the Capitol
grounds had been surveyed ?

A. T did not know.

Q. What led to this conversation with Crookham?

A. 1 dow’t recolloct
I said we wonld have given more on this side than they gave on
that—think I recollect asking how much they, the Commissioners,
got over there for themselves. 1 don’t know that Crookham took

[ think it was: about the Capitol-—think

it that way. I took it the i ves—to
{ Y got it for themsel i
'?dhv'mvm:;ieemmmmdu
- When you id you would have given twi " ; ’
701-1?‘_“15. State or to tirQOmmSmnt S Ly
e hldlyw‘tnow—;muld l;sYe given to the COmmﬁai?lldh or
O Witk s Yok 53/ O PHG/"Vo et e
ewe 18 T f T 20 et e BT e
A. Because I thought no reasonable, disinterestéd man could ‘
locate it over t i . §, W end -
Q. Did you not visit Crookham at Oskaloosa, to learn wh
to
he:n}d locate the Capitol ¢ i
went, to Oskaloosa. I was very anxious to learn which
side he was in favor of—don’t think I put it to him right strai )
Q. What did Crookham reply ! _ pf roed .mnéh o
 A. Idon’t think he gave any preference—thought lc was as
tavornble.t.o. the west side as to the east side—think he said he had
not examined the east side—think he said my property was as good
as in the Fort, and he wonld not change it let the Capito! go where

it would. '
The Conynittee then adjourned.

[Signed.] 8. SIBLEY, Clerk.

Maxcu 4th, 1858,

The Committee met pursuant to adjournment.

Parties appeared by their respective couneel.

A. M. Cassady, being duly swern, testified as follows :

Q. Mr. Cassady, Iam instructed t6'inquire of you whether you
had any conversation with any or either of thé Commissioners about
!;he location of the Capitol of the State since the location was made,
in relation to his ownership of property at Des Moines City ; if yea
state who that Commissioner was you talked with, and w,hut he
said, and about what time he said it. ;

A. T had aconversation with Mr. Crookham. I think it was
in the latter part of 1856 or early part of 1857. We were con-
versing about the depreciation of real estate in the country.” He
told me that Mr. Mitchell and himself had an interest in property

at 0r7nen.r Fort Des Moines, for which they had been offered from
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*)lN)H to $10,000, nmr'tfi it Iu was ihe fd,\ur of semng
eonsidered the land would advance and was omu-scd to ﬂ
I think that was iu 1857,  The ayiount would ran

six thousand to ten. tl\ousand duﬂars—zﬂ)oﬁt ¢l t ;ﬁ&
lars. This conversation took place in ‘Crookh:
canse of it was we were, talkmg about the deprecxamon'
ofland’—the conversation rose in that way. Te and T m

to do in real estate then. ae
" OROSS  EXAMINATION. P 1 secess

Q. Did not this conversation take place in 'the fall of M’lf— ‘

ter the hard times had dommenced and had began ‘to. Jﬁ'ecxﬂe !
A. 1 will not state positively at what time, bi# tlin

early at least as the spring of 1857, from the fact that T had just

refurned from the east at that “ﬁhw, and T retafned in the latter

part of April. [ think that was the time. " It nhghc Mvé‘beet‘be-

fove I left for'the east.
Q. Was not this all a matter of joke and romance, and did not

the conversation arise from your asking Crookham how much ho 7

made at or from the location of the Oapitel ¢
A. [ think not tfor the reason that we were conversing on the
depreciation in real estate and T think there was no person but

Crookham and myselt present at the time. I have joked with him

in relation to the location but not at that time,

Q. [By Crookham.| Did I not say in that conversation a spee-
ulation ot 61 acréd, I think, was offered to me, and Mitchell esti-
mated that at $5000, and Mltchell thought we had better go into
it, and that it now could be had for less than half that money?

A. I think the conyersation related to an interest he ( Crook-
ham ) had that time with. Mitehell, and as near as [ remember, his
‘lamguage was that Mitchell and himself had an individual interest
.ab Fort. Des Moiunes, for which they had been offered several tbq'?-
wsand dollars, as I stated before—that Crookham was in favor of
selling but Mitehell considered the real estate would increase - in
value and was opposed to the sale.

#+Q. [By Mahoney.] Do yon know of any lots, lands or money
-tbeing given to the Conumasu-ners for loeating the Capitol ?
LA, I do not.

v

Thomas Mitchell; being duly sworn, testifies as follows :

R T—
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Q. Were you here at th
e B0l o sanis h:".’, ot.the 'S an.of the Oapitols

Q. Did vou go on behalf oft.ha
(-Jb:: :Gl?ﬂ' - b'inm o eae ido wsatiw odT ~
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I think I do.  He havoﬂnod
mwaodmagamma iy mmm,"m"'
Idop’tkpnw - adFoor?. o3 v :

‘Where does it lay ? ,.\‘-: :
- Idon’t know. '

How did you understand thtt Orooklmm oumod propu-ty

I'think I heard from him. vy { {is}
When did you hear it from him ¢

I think at ditferent times before and dncothe looa.txou
Does the land lie on the cm or west side of the river t o

-

< B
?@?@Pﬁ@?@?@?

-

I think on both sides. =~ B9 4
Q. Are )ou interested with him in sny propertymthucountﬂ
A. No, sir.
Q. Were you ever mt.erelted in ‘any property.in this county

with him ?

[ Objected to and the ob_]ecbon mumed. This questwn the
witness declined to answer and the counsel for the memorialists
put the following: |

Q. Was Crookham ever, oris he now interestéd in any prop-
erty in this county with you{,

A. He was not interested with me in any property prior to the
loeation of the Capitol.

[The witness declined answering whether he ( Crookham ) was
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ever interested with him in property since the location, and filed
ing reason, to wit :—
th?‘ 1';111]: :fltgeu objc;cts to answer the question because it em'bra-
ces an inquiry entirely beyond the jurisdjc.tion. of the Comtmttee
and not pertiment to the subject under invoimgatmn, and. because }t
may send, if answered affirmatively, to bring deponent into public
»
scaéldnl ng long is it since Crookham bhecame interested in the
property which you declined answering about

[Objected to but not sustained. The witness then filed the same
reason for not answering as is last above given, and refused a furth-
er answer. The Committee excused the witness from answering
on the ground last stated, as coming within the statute exempting
witnessess from testifying in certain cases.]

Q. When you went to see Crookham did any one authorize you
to make any arrangement in regard to the sale, trade or convey-
ance of any property to Crookham, and if yea did you give Crook-
ham information of that fact ?

A. Ithink not. I might have told him there was a good deal
of property here to sell—might have made such a proposition as
that.

Q. Did you tell him there was any property to sell on the east
side of the river ?

A. I think not. I may have.

Q. Do you know of Crookam’s getting any interest in property
here at or about the the time of the location of the Capitol here ?

A. Ido not.

Q. Do you know of his getting any interest in property on the
east gide of the river since the location of the Capitol ¢ ‘

[Objected to, but not sustained. The witness declined to an-
swer the question in full, for the reasons stated in his refusal first
above written, and proceeded to answer as follows : ]

A. I don’tknow as he has or ever had any legitimate title or
interest in a part of land on the east side of the river. He has
property in the county, I have understood, but I don’t know wh
it is located. ,

Q. At orabont the time, or seon after the location of the Oapi-
tol, did you hear Crookham speak about any interest in property
he had here ?

TR ST R
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A. Yes, I think I heard him ény he had some property offered
to him.

Q. Who offered it ?
A. Idon’t know. He had several propositions of the kind of-
fered him.

Q. Were these propositions made Just before or immediately
after the location ?
A. I cannot say. I think they must have been before.

Q. Were they made after you came with him (Crookham) from
Marshall county ¢

A. I think not—think they were made before.

Q. What did Crookham say these propositions were ¢

A. Ithink they were in relation to property on the west side.

Q. Wha did he say about property being offered to him on the
east side ?

A. I never heard him say anything about it, I think.

Q. Do you, Mr. Mitchell, say cn your oath, that yeu did not on
or about, or soon after the location of the Capitol was made, or that
you donot know of Crookham’s procuring an interest in some prop-
erty on the east side of the river,—I don’t mean the title, but a
right to procure a title in certain contingencies ?

[Objected to by counsel for accused, but objection not sustained.
The witness declined to answer the question and for reason says:

“It will open my whole private business. I am willing to an-
swer any question relating to the locating of the Capitol.””]

The Committee refused to entertain the excuse proffered by the
witness, as it does not conform or attempt to conform to the pro-
visions of the statute exempting witnesses from testifying in cer-
tain cases.

The counsel for the memorialists decline to question the witness
turther till the question last put shall be answered.

Mr. McCrary, one of the Committee, thinks the question should
be changed so as to enquire of the witness whether he knows of
Crookham’s owning any property got by the location of the Oapitol ¥

CROSS EXAMINATION.

Q. Do you know of Mr. Crookham’s having received any com-
pensation in money or property, as a consideration or inducement,
to locate the Capitol as it was located by the Commissioners ¢

A. I do not.
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J. B. Stewart, re-called :

Q. State if either of the Commissioners owned any pm't of the
addition in which you spokec of Wells as being interested in ?

A. Yes, I believe I made a conveyance of some lots to the ex-
tent of five acres, That interest he purchased of Van Buskirk at
about $400—or from $300 to $500 per acre. The ‘purchase was
made by Goodrell in the summer or tall of 1856. '

Q. Did you see the money paid ¢ X !

A. 1did not. The interest had been owned bv Bal&m M‘
Fairfield, and by himsold to ‘Van Buskirk: = The deed was made
to me by Baldwin. The reason why: I know it was puréhased by
Van Buskirk 'was that he got the deed and gaveé it to me, and I
gave him, I think, a bond tor two-and a halfacres. ' There was a
bond given by Van Buskirk to Goodrell for five acres. I lifted
that bond and gave Goodrell a bond agreemg to convey lots to him
when the tract was divided.

Q. What was the; date of the bond from Va.n Buslmrk to
Goodrell ¢ ‘

A. I thinkit wasin bhe summer of 1856,

Q. Is this Baldwin of Fairfield a brother of the one who testifi-
ed here the other night ?

A. Ihave heard so.

Q. Do you know who Baldwin bought the land ot 2

A. He bought it of me.

Q.  What time did be pay for it ¢

A. Bometime in 1854 or 1855, in the wmter or sprmo'

Q. Was,it after the law passed for the re-location ?

A. Ttwasin the spring of 1855. He paul me $35,00 per acre
JOF At o4 o
Q. iHnd VamB‘pakzrk gny other property on thlﬁ side of the
river T

A. ];don’t lmow of a.n_y excﬁpb in the three hnndred 1 sxxty—
two acre tract lying north-east of the C‘apxtol square, in St,ewart’p
‘Addition.

Q. What intetest had Van Busklrk in. that tract ?

A. T know of his havlng 14 acres at one time. He bonghﬁand
gold a mt deal in it. ;

at interest had he at the time of the 'ldcntmn of the
Oapxtol ?
A. T think five acres—den’t know.

Q. Do you know of Street having any interest here since the
location of the Capitol ¢
A.  Nowsirs \
EXPLANATION BY ~r£w ART.

When he, Miller, on your first exammahml, asked if I expected
Wells to use his influence to remove thé Capitol: T -will réply
farther that he, Wells, never made any proposition teouse ) higin-
fluence, and that I never required’it or spoke of'it as a condition,
and that I never spoke of it'at all'ns eonnected with that transae-
tion—that all our conversation on the subject-of the removal of the
Capitol at that time and before, was 'His ‘conviction that the Oapk
tol would evidently come here, at this town or near it."

Q. Do you know of the Commissioners receiving anything
either directly or imdirectly for loeating the,Capitol on the east
side of the river ?

A. 1 do not.

Adjourned.

[Signed |

'8 SIBLEY, Clerk,

M ArcH 6th, 1858, |
Seven o c]ocl\ P. M. y

The Committee met pursuant to adjournment.

The parties appeared by their connsel,

J. C. Warner, being duly sworn, testified as follows ;—

Q. Did you have any conversation with either of the Commis-
sioners at or about the time of the loeation, of the Capatql, and if
yea state whom you conversed with and wha.t he said i in reference
to the location of the Capitol ? ‘

A. 1 had conversation with them—with Mr, Goodrell, Crook-
ham and Pegram—at the time of the location, prior and after.

Q. Did either of the Commissioners &ay to you anything about
making a speculation out of the location ! ‘ :

A. I dont know that they said that. I think one of them said
in a jovial way that he intended to_make something. This was
Mr. Goodrell.

Q. What did Street say ¢ .

A. 1 don’t think he said anything qboq(i:hat. We tall:ed sev-
eral times about the location. I don’t think he saul qn]fhiqg in
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particular about any particular location. 1 think Street and two or
three others of the Lommissioners said they had examined several
sites and had found two that would be good sites for the Capitel.

CROSS8 EXAKIN ATION.

Q. Were you not in the habit of joking with M. Goodrell 1

A. Yes, sir.

Q. Did not Mr. Gooedrell say at that time that he would locate
the Capitol to the best of his judgment ?

A. 1 don’t think he did say so at that time. ~ I think I have
heard him say so, preveious to that time.

Q. Was the conversation before or after the location?

A. I think it was the evening it was located.

DIRECT EXAMINATION RESUMED.

Q. Do you know of Goodrell’s claiming any property on the
east side of the river at or about that time ?

A. He told me that he had some.

Q. How soon after the location did he tell you so?

A. Within three or four days after.

CROSS EXAMINATION RESUMED.

Q. Did not Goodrell leave leave within three or four days af-
ter the location ?

A. Idon’t know. He said he was going to buy some proper-
ty on the east side. I think three or tourdays after he said he had
some or had bought some. He had told me prior to this three or
four days that he intended to purchase some.

Q. Did he not tell you he was coming here to live ¢

A. T think he did. Yes, he told me that.

Q. Did he not return within a month aftér the location of the
Capitol, and might not this conversation have been after ho re-
turned ?

A. I think not. I think this was within three or four days a.ﬂ:er
the location of the Capitol. We had several conversations after this
in which he told me so.

Q. Where were you when the conversation took place, and
who were present?

A. I think we were alone. I think it was in Wahitxt Street
nearly in front of the De Moine House.

Q. Did he not tell you he was going to start a lumber yard ¢

ST

A. I don’t think he did. I think that was after he returned ;
though he might have told me so then.

Q. Did you subscribe to the secret fund to procure the location
upon the west side ¢

A. No,sir. I know of no secret fund.

Q. Did you subscribe for any purpose whatever ?

A. I did not—not any amount. I was in partnership. My
partner may have. Ifso it was to the State, not to a secret fund.
Nothing was put down to my knowledge upon any subscription.—
I have heard my partner subscribed to the State. I don’t think
it is true.

Q. Were you the proprietor of the De Moine House at the time
of the loeation, and were Mr. Goodrell and other Commissioners
your guests ?

A. I was, and they were my guests, all of them.

Q. [By Anthony.] Do you know whether anything was given
to the Comnissioners tor the location ot the Capitol ¢

A. Ido not.

W. A. Seott, being duly sworn, testified as follows :—

Q. Where did you reside at the time of the location of the
Capitol ?

A. At this place, on the east side of the river.

Q. Did yousee the Commissioners at the time they were here
to locate the Capitol ¢

A. Idid.

Q. Did you have amy conversation with them in reference to
the location and before it was determined?

A. Yes, sir.

Q. Who owned and laid out those additions which I now point
out on the map ?

A. T and Dean laid out Scott and Dean’s Addition. T was in- °
terested in the town of Desmoine and in Scott’s Addition. 1 can’t
tell who owned them unless I go to my private papers.

Q. On which of these, if either, was the Capitol located ¥

A. Tt was partly on Scott’s Addition to the town of Demoine
and partly on Lyon’s addition.

Q. Did you, at or about the time of the location of the said

8 ;
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Capitol, scll and convey, or agree to convey, or agree to hold in
trust, any part of yoursaid property for Mr. Street, one of the Com-
missioners ? ’ ‘
[Oljected to by counsel for the accused. The ‘witriess refused
to answer the question dud filed the following réasen for such
refnsal :— ' ' g o ’

d" The witness refusés to answer the question on the ground and
for the reason thatif any any act done, or transaction had, between
Mr. Street and this affiant, would tend to impeach the conduet of
Mr. Street, it wonld and will operate-to impeach and disgrace af
fiant; and he further bases his objection and refusal to amswer;
that the answer which he would be compelled to give, taken in
connection with the evidence already taken and questions that
might follow—this answer, will tend to disgrace this affiant.””}  +

The Committee refused to excuse the witness from answesring
the question for the reason that the rcason for such refusal does
not conform to the requisition’ of section 2397 of the Code, which
exempts witnesses from answering in certain cases. A

Q. Did you convey, or agree to convey, or agree to hold any
of your said property in trust, for Guy Wells, on or about the time
of the location ot the Capitol ? T

[Objected to by the counsel for accused. The witness refus?(} to
answer the question and for ground for such refusal gave in th'e
same statement or excuse, as to the last preceding question.

Whereupon the Committee refused to excunse the witness fi‘om
answering for the same reason stated to the last pméding (uestion
and refusal. | ‘ ol p

Q. Did you, at.or about the time of the location of the Capitol
convey, or agree to comvey, or to hold in trust, any of y’ou aid
property for Mr. Pegram ? %'y ;.
. [Objected to by counsel for the acensed.  Whereupon the Jn;ne
refusal and reasons for refusal were given as to the second ‘at'ove
written question ; and for the reasons following such refusal, the

Committee refused to excuse the witness from testifying.]

Q. Did you, or did you not, at or about the time of the location
of theeaid Capitol, convey or agree to convey, orto hold in trust any

_portionrof your said property, to said Gonllrﬁsjonqrs or to any or

to either of them ? g g .
[Objected to by counsel for the accused. The witness. r'eg'\séd
to answer the question, and for excuse for such refusal filed the

a9

same reasons as to the third above wriften question. The Com-
mittee refused to exempt the witness from testifying fof the reasons
stated to the refusal and reasons therefor, to the third above writfen
question.] . , bomruibe meds setimmo’) ad]

{ - -

. 8. Busic, !)eijﬁnly sworn, testified as follows:

Q. Did you residé here atthe time of the location ot the Capitol ¢

A, I resided ig Polk, county, near Sayloryille. | ... ..y

Q- Do you or-de you net know of any money.or property be-
ing promised to be paid or farnished to influence the location of
the Capitel on the east side of the Des Moines River ! =

[ Objected to by counsel for accused, on the ground that it em-
braces too much ; which objection was sustained.|

Q. Do you know of said Commissioners having received “the
promise of any property at or about the time of the location of the
Capitol to influence the locatien whiere it now is made ?

A... Idonot. , ‘

Q. Did you ordid you not sell prbpcrty ~on the east side of the
river for. one or more of the Commissioners {

A. I did not to my knowledge. ,

Q. Did yon, or did you not carry, or were you or were you not
requested to carry money to one or more of said Commissione‘re,
say Pegram or Street; and if you were so requested so to carry,
did you or did you not pay the same to the said Pegram or Street !

[Objected to as to that part which calls for declarations other
than those of Pegram and Street, which was n'{xstai!'maYy the Com-
mittee. ] : (o L

A. I never carried any money to cither Pegram or Strect. Tsaw
none. I handled none. = 1

Q. Do you or do you not know of any or either of the Com-
missioners claiming any property on the east side of the river, at
or about or soon after the location of the Capitol ? '

A. I heard one of the Commissioners speak of property which
I understood trom him he owned here. It was sometime after the
location. Of my own knowledge I khow nothing of it.

OROSS EXAMINATION. ;

Q. Who was the Commissioner, and how long atter the loca-
tion, and has he not since been a resident of this town ?
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A. It was Mr. Goodrell. I have understcod him to b.c a citi-
zen of this town. It was after he left here after the location and
had come back. Simcethen I have understood him to be a citizen
here.

The Committee then adjourned.
[ Signed ] 8. SIBLEY, Clerk.

Magon 8th, 1858.
The Committee met pursuant to call.

Miller appeared for the memorialists and Hall for the accused.

The counsel for the accused called M. D. McHenry to the wit-
ness stand, who testified as follows:

Q. Were you in the city of Des Moines at the time the Capitol
was located in 1456 ; if so what time in the day the location was
made did you lesrn the location was made?

A. T came to Des Moines on Monday the 21st of April, 1856,
before sunrise of that day. My business here was with Mr. Street,
one of the Commissioners. I found him about nine o’clock that
morning, and during that forenoon learned from him that although
no formal vote ot the Commissioncrs had been taken on the sub-
ject he was in favor of the location on the East side himself, and
knew enough of the sentiments of others to be satisfied it would be
so located. He said they would determine the matter formally
that evening, or the next morning as he supposed. Mr. Street in-
troduced me to the other Commissioners and I roomed with them,
and may be said to have been one of their company while I re-
mained. On Monday afternoon or Tuesday forenoon—I feel pretty
confident it was the latter—I was for the first time introduced to
William H. McHenry, my present partner in business, while he
was in the act of fixing the exact position of a section corner, or
centre, near the school house, close to the north-west corner of the
Capitol Square, He was then defining the exact limits of the
square under the direction of the Commissioners, as T was informed
on the ground among them, and the fact that they had made the
location was spoken of in the crowd as a thing then made known
by themselves. I am not certain that I heard any of them say so
Just then, but it was so stated either by them or by others in their
presence, as a matter which they had determined on and made
known.
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[The latter part of the answer was objected to by the counsel for

the memorialists. ]
CROSS EXAMINATION.

Q. Do you reside on the East gide of the Des Moines river, and
are you interested in property on that side?

A. Ilive in Des Moines, east side of the river, and own a good
many lots on that side—none on the west; and further saith not.

[Signed.] M. D. McHENRY.

H. H. Grifiith, being eworn on the part of the accused, testified
as follows :

Q. Were you in the city of Des Moines at the time the Capitol
was located in 18586, if so state what time in the day the location
was made did youn learn the location was made ?

A. 1 was a resident here at the time—can’t say the day exact-
ly—my understanding was that it was on Monday evening.

Q. What time i the following day did they commence to sur-
vey off the Capitol Square {

A. I can’t say—my impression is they commenced the follow-
ing day. e
CROSS EXAMINATION.

Q. Do you own property on the East side of the river?

A. Yes, sir.

Q. [By McCrary.] Do you remember when the survey was
made—whether before or after the location ¢

A. I don’t recollect. The day Street came to my house, on
Monday evening, sick, my understanding from him was that the
location was made. Ile gave that as a reason why hé wanted to
leave, and wanted a place to rest.

Q. Did you at or about the time of the location, convey or agree
to convey, hold in trust or agree to hold in trust, any property for
either ot said Commissioners, or for any person in their behalf, or
for them ! ; -

[Objected to by counsel for accused amd sustained.] .

Q. Did you convey or agree to convey any property to infl
ence the location of the Capitol? )

[The witness refused to answer this question on the ground that
it concerned his own private affairs, which he is under no obliga-
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tion to divalge. Objected to by coansel for accused as not proper
cross examination, and as an impssition on any attempt on the part
of the respondents to take testimony. The Comumittee refused to
excuse the witness. | St MAZN WOR

Q. Did-you,dtor abent the time of the location of the Capifol,
convey or agree to conveys ordwldin trust; any property for: the
Comynisstonédra, or any oi* eithér of them, oito @nybody else on

their behalt; to influence the location of the Capitol ?
| Objécted t6' Ly cemnsel as not cross examination, and a palpable
violation of every rule of taking testimony.]

A. I answer that question emphatically no. I answer so be-
cause [ may be liable to misconstruction b;' refusing to answer, and
not because T think the question a propér one. ' ’

The Cowmittee then u.djoulx;ned. B

[Signed.] = . 5 A gl L

i

* "

S. SIBLEY, Clerk.

'!‘.f i

BT ¥ - Mawcw, 9th, 1858,
The Commiittee wet pursuant to adjournment. !
The partics appeared by their respective connsel.
“The following witnesses were sworn by the excnsed :
5. F. Allen, being duly sworn, testified as follows : {6 g
Q. Were you a resident in Fort Pes Moines at the time the
Capitol was located here, in the year 1856¢
A. 1 was.
- Q. Look at this paper [marked “E.'] and state whether you
signed that paper, what the circumstances were under which you
signed, and: whether bona fide or not, and whether it was not got
up after there was a report that the Capitol had been located?
-+ A. 1 did sign it, though I had forgotten it. I did net wish to
sign it, but I see it is my name and I now recollect about it. The
understanding was, it was told me, that it was got up merely for
“bunkum,” or sham, and not bona #ide, on my part, and it was not
expected by me that it wonld be paid. I don’t recollect; it is so
long since I can’t tell whether the Capitcl was located at the time
or mm‘;i I cannct tell for certain ; my impression is that it was

Q. (By Mihoney.] Do you speak for others as weli as yonr;elﬂ

~+A. [donot speak tor others. 1t was a very dear bargain as it

-
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wiis<=1 meatithecitizens building a State House and furnishing it
free. D thought it.enough without giving any $200,000 beside.

Q. ' Look at thisgubscription paper [marked  E.7| and answer
if the subscribers m‘rgwgw. tl}.e Ry i e

A. I suppose they could all bave paid tl,\cirsu{)scr}j)t'iuns at that
time, as proposed, in property, at the current prices then, though
it wonld have taken about all seme had.

Q. _Is not that subscription extravagant, aud would it not have
been rainous to some of the partics to havepaid their subscriptions?

A. It would on somc. ‘T have heard ‘sorie &dy thae it would
have been rainous, or would have almost Lrokén! gohie, fif ﬂ’my had
had to pay it at fair prices. ‘ I

S CROSS EXAMINATION, ' :
Q.. Do you pot own about 400 acres of land a short distance
north of Capitol Bquare ! : .

A. . Iown 180 acres adjoining the corporation, about three-
fourths of & mile from Capitol Square.

- Q. Did you not assert the other day to several persons that you
hpdnotsi@edzpﬂma'ipﬁonr A ; %l o PR

A.  I'did. -As Leaid, I had forgotten it. At the time ot the
location I had much more property on the west side than on the
east side of the river, and I still have, -, .. ., ..

A. ' Did you sign that subscription in good faith, or for the pur
pose of working a fraud upon the Comxpissionex's_rarltl upon the
community ¢ = - E sa it a0
' A" 1 can’t recollect the signing of it. I supppse(f ‘_it. ‘wﬂs. all got
up for “bunkum.” I can’t say what was my intention in signing.
1 have forgotten what was my intention. My impression was and
still is; that it was all got up for bunkun.”

Q. Since you cannot recollect of signing that paper, and can’t
recollect what your intention was in signing it—a matter in which
you have and had such a personal interest-—how thfm can you re-
collect that it is your impression that the subscription was got up
for “bunkum ¥ Ti . ~ .

“ A, " T can recollect of hearing it talked of at the time as for
¢bunkum.” 1 know that Lhad: refused to sign it several times,
' d [ had not. ¥ 0O
‘ngl.m{i?(‘\)i‘net out what man or men were not able to pay, upon that
subscription. :
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A. Barlow Granger for one I do not think was able to pay his
subscription of $2,000. J. C. Jones, for another, for $6,000.

Q. Was not Granger an agent for Bird of Missouri, and has he
not acted as agent in selling and deeding property {

A. He was, but not as late as that I think. :

W. W. Williamson, being duly sworn, testified as follows :

Q. Were you a resident of Fort Des Moines at the time of the
location of the Capitol ¢

A. T was.

Q. Did you know that this paper [marked ““ E.”] was in circu-
lation about the time of the location, and if so, what was the un-
derstanding of those who subscribed and circulated it ‘about its
being bona fide, and their being required to pay their subscriptionst

A. 1 saw the subscription after it was cirenlated 'somewhat, and
my understanding was, at the time that T subseribed, that the
Commissioners had agreed upon a location. I had this only from
reports that I heard upon the streets, I think on Tuesday morning,
and my recollection now is that at the time I subseribed that I did
so under the belief that it would not be accepted, for the reason
that I had heard that the Cemmissioners had located' the Qapitol
on the east side. I think I circulated the subseription partly my-
self. My understanding wae such, and I weuld not give the under-
standing of others who circulated it, as I have afore stated. . .

Q. When you circulated the paper and saw others circulate it,
how was it represented to others in order to procure subseriptions #

A. 1 don’trecollect of but one instance of any representations

being made. There may have been representations in more than -

one particular case. Mr. Sypher and myself were together and
presented the paper to Mr, Holecomb, and he remarked that he had
already subseribed something to the State and did not wish to give
anything more, and I recollect the reply was made to him that he
need not hesitate to sign it for the reason that there was not much
danger of his having to give it, or something to that effect. Sypher
or myself, T think Sypher, made the reply. 3

Q. Was Sypher engaged in circulating the paper and getting
subscribers ?

A. My impression is that he was. It has been so long since 1 ;
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cannot say that he circulated the paper only when he was with me.

Q. Look at the paper and see what the aggregate of yours, Sy-
pher’s and Holcomb’s subscription is ¢

A. $30,500.

Q. Was not that an extravagant subscription for the persons
who subseribed, to make, taking into consideration their ability to
pay at that time and since ¢

A. It was rather more than a great many of them could pay
now. At the time the subscription was made, quite a number, at
the price property was then, could pay. Upon looking over the
subscription, I don’t see any but that might have paid taking prop-
erty at the price it was at that time.

CROSS EXAMINATION.

Q. Did you sign that paper in good faith and with the intent
te pa); in case the Capitol had been located on the west side of the
river

A. Had the location been made on the west side of the river
after the subseription had been presented to the Commissioners, I
presume I would have paid it.

Q. [By Mahoney.] Did you own property on the west side of
the river at that time ? ;

A. Yes.

Q. [By Mahoney.] Would it have been affected by the loca-
tior on the west side ¢

A. It would, I suppose.

Q. [By Mahoney.] Were you influenced by that tact in sub-
scribing ¢ ) ; ‘)

A. Inpart, I was. I residedon the west side; for convenience
to the Capitol I wished to have it there. .

Q. To what extent had the subscription been circulated when
you got it? ]

A. I took the subseription to Holcomb. I see that is the sev-
enth name.

Q. How many names did you get to it ?

A. 1 have no recollection. '

Q. Can you name a single subscriber you got beside Holcomb?
If so, name him. <

A. Francis Grimmel, Jr., I got. I see that is the fourth from
the last. I now recollect I went to hunt up Grimmel. I see his

9 ’
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got the subscription

name is signed inaoy band writing. I think 1 Vil o8

of George Sneer. I recolleet. no other names [ got.
doubt 1 presented it to others. ‘ Srid
Q. De you wish to convey the idea that you got the names
from the-seventh from the first to the fourth from the last, on the
subscription ? : \
A.  No,sir; [ say no such thing.

W. 11. McHenry, being duly sworn, testified as f(?llows': ;

Q. Did you reside in Des Moines at the time of the location of
the Capitol in 1856, and were you called npon to survey the grmrmfi
upon which the Capitol is located, and other public grounds ¢ if
“yea, state what time you were called upon, what time you made

the survey, and what time you first heard the Capitol was located.
‘A, Tdid live here. (
unde, T ean’t be quite positive about the time. I tlunk,' on
Monday the 21st of April, T was called upon to survey the Oapitol
grounds. From several circumstances I think it was on Monday
the 21st. [ am not quite sure whether I commenced the survey
the day I was catled upon or not. I did make the survey and I
commeneed either Monday atternoon or Tuesday forenoon, to the.
best of my recollection. I can’t say exactly when I first heard of
the location, but [ heard it before 1 was called upon to make the
survey. . "
Q. What grounds did you first survey, and how long did you
‘eontinue in the employ of the Commissioners in making surveys ?
A. The first survey was on Capitol Square. The next piece I
gurveyed, was one designated as * State Grounds, ” on Bansman’s

Map of Des Moines. The next was on the south side of Ceon Riv-

“er. I'was employed thiree or four days in all. 4
Q. Do you recollect making any appointment with Judge
Orookham to meet him at Campbell’s building to make a survey
on the south side of Coon River? b :
A, Tdo. , ;
Q. Did you do any surveying for Judge Crookham on his pri-
©yate account, or in any other way except as on the public grounds?
A. T never did. .

Q. State if you did not have to make an extra sunayv of the

I was called mpon to survey the Capitol ’

!

-
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six-acre lot, east of the Capitol, on aceount of an objection by
Crookham, respeeting the quantity of land first surveyed. -

A. I think the square was enlarged, and we had to survey &
part of it a second time. e

Q. How long have you been a resident of Des Moines, and
what has been your ocempation and opportunity of knowing the
amount of real property held by persons on that subseription ?

A. T have lived in Polk county nine years on the 13th day of
last Angust. I have been engaged in various kinds of business,
?nd have been operating as surveyor, more or less, all of the time,
in the county. I have been Sheriff of this county. By association
and surveying land for parties, I have had an opportunity of form-
ing some idea of the amount of property owned by parties.

Q. Looking over the subscription do you not cousider the
amounts subscribed by some parties as extravagant, and beyond
their means at the time and since to pay? :

A. [ think the subscriptions very extravagant for some,—others
could pay it.

Benjamin Bryant, being duly sworn, testified as follows :—

Q. How long have you lived in the town of Des Moines ¢

A. I have resided in Polk county since May 6th, 1848.

Q. Were you in Fort Des Moines at the time of the location of
the Capitol ¢ : » b 50

A. Yes. vogms of

Q. Did you see the subscription paper, marked “E,;’* abont the
time the Capitol was located ? 4 )

A. Idon’t knowthat I ever saw thisthing as itis. I saw a sub-
scription similar to thisin character. .

Q. Were these snbseription papers circulated before or after
reports said the Capitol was located ¢

A. Before and on the day the Capitol was located. Atter I
knew the Capitol was located, subseriptions were around and [ was
asked to subseribe to them. - 1189

Q. Were thesesubseriptions circulated considered as “bunkum,”
or bona fide? : d

A. Those cirenlated before the loeation I considered ns bona
fide, and tor the purpose ot getting the Capitol on tho west side of
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river. Those after the location, I understood were for the purpose
ot showing that there could be a certain amount of money raised
on the west side of the river. ‘

Q. Were not the subscriptions raised befere the location to be
given to influence the Commissioners to locate the Capitol on the
west side of the river ¢ s

A. The first one I don’t know about. I think it was to see what
amount could be raised. It was to be putinto the hands ef a Com-

raised to build temporary buildings for the State.

Q. Look at the subscription paper, marked “E,” and state if
the subscriptions of many are not extravagant and beyond the abil-
ity of the subscribers at that time and since to pay

A. Beveral I can mention, I think the subscriptions of, would
be extravagant,—others would not. ; y

The Committee then adjourned.

[Bigned.]

Marcn 10th, 1858.
The Committee met pursuant to call by the Chairman. The fol-
lowing witnesses were called by the Committee :
C. J. L. Foster, being duly sworn, testified as follows :
Q. State whether you had any conversation with Mr. Crook-

ham concerning the location of the Capitol, and if so what that &

conversation was )

A. Mr. Orookham came into my room at the Grout House, one
evening since his arrival here, some time last week. I commenced
talking with him in a jovial, joking sort of a way, about the loca-
tion of the Capitol. He went on to say that the location was about
the best that could be made. He said he got here on Sunday night,

_ when he came to locate the Capitol, and found the people here in

a great contest about the location. The people on the west side

came over and presented a subscription of a large amount, if they

would locate the Capitol over there on the west side. On Monday
he said they went over on the west side and looked around and
examined the location offered. Ie, Crookham, took a bond for
ten acres of land, I think he said for the location of the Capitol, or
State University upon. He said the proposition from the west

|

mittee. Think it was spoken of, as to see whatamount could be ‘*

S. SIBLEY, Clerk. *
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side was received in the forenoon of Monday, and they went over
to examine the west side in the afternoon. On Tuesday, he said,
we looked on the east side. The subscription from the west side
they received on Monday, and made the location on Tuesday.—
This he repeated npon my question. He said he rode around on
the east side, and on returning said to the other Commissioners
that he had made a location, and it was upon the hill, where it now
is, and the other Commissioners said they agreed with him as to
the location. He, Crookham, was Secretary of the Board of Com-
missioners, and they passed a resolution on Tuesday afternoon to
locate the Capitol on its present site. He said he had all the pro-
ceedings of the Board at his office. I asked why he did net bring
them up. He said he did not consider it of enough consequence,
or something to that effect. He, Crookham, thought it was the
best location that could be made, and it was none of their business
how many lots they got. He, Creokham, seemed quite indignant
that they should have called up this investigation.

Joseph Grimes, being duly sworn, testified as follows:

Q. [By the Chairman.] State whether you heard any conver-
sation by Mr. Crookham about the location of the Capitol, and if
8o, what he, Crookham, said.

A. T heard Crookham speaking about the location at the Grout
House, some time from the first to the fifth instant, one evening.
He, Crookham, said he came here to locate the Capitol on Sunday
night. The Commissioners had a proposition from the other side.
They, the Commissioners, went on the other side to look on Mon-
day. My impression is that he said the bond he got there was for
ten acres on the other side of the forks on the hill, and was for
some of the Institutions. He said they received the propositions,
which was a subscription of a considerable amount and I don’t re-
member what,—from the west side on Monday, and they went over
and looked at the location offered after they received the proposi-
tion. The day after they went over on the west side, he said they
located the Capitol here on the east side. He said that at night
after the location was made some of them from the west side came
over to see about it, late at night; but they told them it was too
late. He, Crookham, went on to say that it was none of their busi-
ness how much they got or how much money they received. This
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conversation was voluntary on the part of Mr. Crookham. He

commenced talking about it, and directed his conversation mainly
to Mr. Foster. This occurred last week, sometime about the first
part or middle of the week. T

The Committee then adjonrned. '

[ Signed | 8. SIBLEY, Clerk.
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[A.]
COPY OF THE SUBSCRIPTIONS ON THE WEST SIDE
OF THE RIVER.

We, the undersigned, severally promise and agree to donate to
the State of lowa, Real Estate, to be appraised by disinterested
persons, to the value of the several sums eet against our respective
names, FProvided, The Commissioners appointed for the re-location
ot the State Capitol, locate the same in the forks of the. Des Moines

and Raccoon Rivers.

Fort Des Moines, Iowa, April 22d, 1856

LM Qadady,......... $5,000 R. W. Syphery....... $10,000
BN e, . Lo, oL Ly 5,000 Jonathan  Lyom,....... 15,000
L. P. Sherman,..........300  James Campbell,....... 5,000
Woour, Beveess. 0. o0 1,000 Lovell White, .......... 3,000
Tia GOBER 5 A e o 4,000 X ISEWONE it o 10,000
F. C. Grimmel,........ 10,000 WL . Ryrellic. . . o5 5,000
R iHoloomly: s ..o v oiens 10,000 Thos. McMullen,....... 5,000
E R Olapp, . <« s comennsns 500 JIRENORON' S in oo 6,000
J. D Da¥iagisees oo niss 1,000 BRI 500
J o Bk v svwown s 3 1,000 W RODWE, <« «s < v a0 4 500
H. Stephenson,.......... 300 H Hotiore:.oans:. 1,000
H. R Loty :oneer s 300 Hoyt Sherman,......... 3,000
La-T. 5B Aabncwcved e L vu 1,000 JilideWelivi v ..o. . 2,000
‘William Busick,......... 500 BRI S« » v ¢ & ov.5 sty 500
BiRBsAllen, i vadcims oo 2,000 AP W DRy, .00 svar s 2,000
J+ Wi Bradeshaw,....... 1,000 B L. Tidriak, . oo 1,000
Edwin Hall,. ... ... 2,000 H, O. Grimmel. .. o v 05 400
And. J. Btavelly. ... oo 2,000 3.0 BINOR AP . 500
Q. Hollanll - . . o559 5,000 W. W. Williamson,...... 500
W.C. Burten,. v vt 3,000 James Crane,............ 500
Francis Grimmel, Jr.,...1,000 James Sherman,......... 500

George Sneer,.......... 1,000
—_— $71,900

$56,900

71,900

$128,800




S

i e 2 SRl WO Rt

R = R

73

[B.]
COPY OF NOTICE SERVED UPON THE COMMISSION-
ERS BY PEOPLE OF WEST SIDE.

Fr. Des Moines, April 22, 1856.

To the Board of Commissioners, appointed by his Honor, J. W.
Grimes, for the re-location of tE Seat ot Government of the
State of Iowa:

You are hereby notified that the citizens of the town of Ft. Des
Moines will on to-morrow mormng offer, through you, to the State
of Towa, ten acres of land, in an eligible situation and in a suitable
place, and within the territory fixed by law for said location, and
two hundred thousand dollars if said location shall be made on the
West side of the Des Moines river and within the Raccoon forks.

J. E. JEWETT.

(]

COPY OF THE SECOND SUBSCRIPTION PAPER.
We the undersigned severally promise and agree to donate to
the State of Iowa, Real Estate, to be appraised by disinterested
persons to the amount of the several sums =et against our respect-
ive mames, Provided, the Commissioners to re-locate the State Cap-
itol, do locate the sam.e in the forks of the Des Moines and Raccoon

rivers:
John Mumma,.......... $500
Barlow Granger, for Bird, 2,000
Wesley Redhead,....... 1,000
Milton Scett,........... 1,000
C.H.& W.A. Pomdexter,5 000
Wi M: Baker,. .. .00 1,000
OC. W. Vanhorn,.....c.u. 400
Martin Winters,......... 600
Thomas Boyd,........... 300
A Nowtom .5 +siias 1,000
Laird Brothers,..... § v 2 OO
Jobm Ty, foas voh.asp~ 1,000
Casper Hibbard,........ 1,000
o B Q00K o fo et s o4 49 500
G. W. Cleveland & Co.,..500
John W, Penny,......... 500
Warner & Spoftord,......500
John W. JOnes, v e ousinib s 500
$17,800
Bro’t up, 12,750
$30,450

10

. Thompson Bird,....
H. R. Lovejoy,.....
B. Brysat,, ., [Vs0,
James Stanton,.....
U TPSLINBI. &, a ¢ wes

J. M. Reichsucker,

R. W. Concklin,....
S I (L5 % g v n e
William P. Davis,. .
H. L. Whitman,. ...
John Kirby,........
A. 8. Kingman,.....
David Norris,. ... ..
John H. Story,.....
JORN LYIBr,. . o5 0000
A, Hepburd,. . .cvs e

..... 200
..... 200

..... 300
..... 150
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[D.]
STATEMENT OF TWO COMMISSIONERS TO THE COM-
MITTEE OF INVESTIGATION.

The undersigned, late Commissieners to re-locate the Capitol of
the State of Towa, being charged with the other Commissioners with
frand, corruption and bribery in their acts in fixing the location as
now fixed by law, beg leave to present to the Committee of Inves-
tigation the following statement:

That at the time the location was made all of the Commissioners.
were present, and made the examination that they deemed necessa-
ry in order to come to a correct opiniom in regard to the proper
place to locate the Capitol. They waited upon citizens and exam-
ined different donations proposed to be made. That after eonsul-
tation the Commissioners were unanimously of opinion that the
location made was for the best interest of the State. It is ummee-
essary to state all the reasons and causes that were taken into con-
sideration in forming their judgment. . e '

. After the Commissioners had acted and decided, the citizens, or
some of them, residing on the West side of the river, made some
propositions that had not been previously made, and which were
not considered by the Commissioners.

The undersigned deny that they or either of themn; -or any other
of the Commissioners, to their knowledge, acted under the infin-
ence of any gift or bribe made by any person whatsoever, but on the
contrary they decided upon the question presented to them aecord-
ing to their honest convictions and best judgment.

The undersigned deny in the most emphatic manner each and
all of the allegations and charges so unjustly presented by the
memorialists.

[Signed.] GUY WELLS,
STEWART GOODRELL.

<
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[E]
COPY OF THE FIRST SUBSCRIPTION PAPER.

We the undersigned severally promise and agree to donate to the
State of Iowa, Real Estate, to be appraiscd by disinterested persons,
to the value of the several sums set against our respective names,
Provided, The Conmmissioners appointed for the re-location of the
State Capitol, locate thie same in the forks of the Des Moines and
Raccoon Rivers.

. Fort Des Moines, lowa, April 22d, 1856.

P. M. Casady,......... £5,000 Wm. F. Ayersj.. ... 5,000
oy R 5,000 Thos. McMullen, ....... 5,000
L. P. Sherman,,......... 300 e 0 SOIBE S < R 6,000
Wm. H. Hervey,....... 1,000 "R T ey 500
I ook iovsiis ddnsmibin. 4,000 W W .. MDOre,., it s ots 500
F. \O. Guimmel, . ¢ i sd 10,000 H.oMidloxie,. . ... s o ali 1,000
R: Holecomb,. ... .\, s 10,000 Hoyt Sherman,......... 3,000
g b Ry gl 500 i WL g e e 2,000
o 0 LIARI0, ¢ ot v -custite eIV R a0 2 4 n 48 s 500
J. Lewis,..... sonod il « 1,000 D.P.W. Day,.uc....:2,000
H. Stephenson, .......... 300 R L Tidriek; . k. . o o b 1,000
H. R. Lovejoy;. v io e 300 H. C. Grimmel,.......... 400
TATE, SO s ot £ x s 1,000 And. J. Stevens, ........ 2,000
William Busick,. ... .... .. 500 B REDEIIRG . s skt 5,000
BoE, Allemys brtos srsinashiii0: fadieetl Filohars . oo aeuile 500
J.'W. Bradshaw,.... ... 1,000 W. W. Williamson,. ......500
Edwin Hall, ........... 2,000  W.C. Burton,....... ...3,000
RN S Rypler, 0 L0 T 10,000 Francis Grimmel, Jr.,...1,000
Jonathan Lyon,........ 15,000 George Sneer,.......... 1,000
James ‘Campbell,. ...... 5,000 James Crane,. ........... 500
Lovell White,......... 3,000 James Sherman,......... 500
. Rt Loud & o5k olg 10,000 e
R $40,900

$87,000

40,900

$128,800
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[F.]
SPECIFIC CHARGES.

STATE OF IOWA, | w5
City of Des Moines, | "

Before Comumittee of the House of Representatives appoinied to
investigate charges of fraud on the part of the Commassioners in
locating the Capitol :

The memorialists in this case offer to prove and expect to prove:

That the several Commissioners appointed pursuant to the pro-
visions of an act of the General Assembly of the State of Iowa,
approved January 25th, 1855, entitled “An Act to re-locate the

at of Government,” in making the location of the Seat of Gov-
ernment did not perform said duty with a strict regard to the in-
terests of the entire State:” but (gd proceed to locate and establish
the said Seat of Government at the point where the inhabitants
and proprietors ot the land did offer to and did pay said Commis-
sioners the largest personal bribe or bonus for locating the same.

That notwihis'-'ndi the people and citizens residing on the
west side of the 1)es Moines river and within the limits provided
in the said act for the locatien of the same, offered to donate to the
State sufficient lands for public use, and to make the State a dona-
tion of lands to the amount of two hundred thousand dollars or
thereabout besides, to have the Seat of Government located on
that side of the river, the Commissioners did locate the same on
the east side of the river without any donation of lands to the
State, other than for public buildings, Sor without any donation
amounting to any considerable sum,) and did receive in considera-
tion of said location sums in land and money amounting to from
seven to ten thousand dollars to each of said Commissioners—all
of which teok Klace and occurred in the spring of 1856.

That while the question of making said location, to wit in the
spring of 1856, was before said Commissioners and pending, they
or a mnaﬂ'ority of them suffered themselves to be and were improp-
erly inflaenced in their decision, and were induced to make and
did make their said location for the promotion of private and per-
sonal ends, and not with a “strict regard to the interests of the en-
tire State,” as required by law; and being so influenced and im-
properly induced, the said location was made by them against the
true interests of the State, and without regard to the same.

[Signed.] . C. BURTON,
THOS. MocMULLIN,
A. N. MARSH,
J. 8. COOK,
JAMES CRANE,
JAS. BHERMAN,
H. M. BUSH,
H. K. LOVEJOY,
F. C. GRIMMEL.

o
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(G-]
REASONS OF THE MEMORIALISTS FOR URGING A
FULL INVESTIGATION.

In the matter of the memorial for an investigation of frauds and

undue influence in the location of the State Capitol under the Act

of 1855:

It is held by the Memorialists as follows:

They appear as citizens of the State, and claim that the investi-
gation should be had because

First—It is due to the dignity of the State, which, if their charges
are true, has been grievously outraged.

Seccond—If there was no other purpose, the Legislature has the
right to the information to enable them better to gnard against such
frauds in future legislation.

Third—The State has the right, and is impelled by duty, to fer-
ret out all wrongs and frauds committed by her agents against her
dignity and her interests in order to evince alike her condemnation
of such conduct, and her determination that no such action will be
permitted to remain hidden and undiscovered.

Fourth—But further than this, the act of the 25th of January,
1855, charged these Commissioners with certain duties, among
which was that of locating the Capitol within a certain district for
the best interests of the State, in the language of the act, thus:—
“that in making said re-locatien they will have strict regard to the

interests of the entire State.” [§ 8.]

Tt shall be their duty in making said re-location, to obtain at
least as much land as is necessary for the Capitol buildings, and
may be practicable to obtain without charge to the State, and also
any and all grants and donations of land and town-lets within their
power to the State.”

It is therefore a right and a duty of the Legislature to inquire,
upon information given them, whether these functions have been
honestly performed by the Commissioners.

Fifth—Especially is it a right and duty to ascertain whether they

did go obtain all grants and donations in their power to the State ;

becauee if they obtained them for themselves, instead of the State,

they would be chargeable in a Court of Equity, as trustees ot the

State, with every foot of land given to them individually, in con-

sideration of their official action, and could be compelled to account

to the State therefor, or for its proceeds in ease of sale.
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Capitol, they may feel at entire liberty to do so without teeling any

land to the State; and also, by ascertaining what offers were made
then to the Commissioners of much larger grants of land, td' the
far greater benefit of the State, to judge on the one hand of the
bad faith of the Commissioners, and the other of the bropbietj of
yet accepting those ofters, if still open to the State.

Seventh—In addition to the foregoing the Memorialists contend
that the Constitution does not provide for the site of a building, but
for a municipal district containing the Seat of Government, and

that anywhere within this municipal district the site of the Capitol,

th? building is within the power of the Legislature: and tha.é

neither Governor, nor prior Legislature, nor Convention, nor the

people, can by any possibility be considered as having ratified the

fraud, if any. Fraud, and undiscovered fraud especially, is never

ratified by any department of government, thongh it may be over-
looked. ‘ ‘

Sérth—They have a further right to ascertain the question of
fraud in the re-location, in order that, it the State is dissatisfied with
the ten acres selected, and prefers another lot for the permanent -

apprehension of inequity towards the persons who so donated this
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MEMORIAL FOR THE INVESTIGATION.
To the Hovorable, the Speaker of the House of Representatives
of the Legislature of I;::’ State of lowa:

Your Memorialists, citizens of Polk county in said State, would
respectfully represent, that they have good and sufficient reason to
believe, that in the location of the Capitol at Des Moines under
the Act entitled An Act “to re-locate the Seat of Government,”
the Commissioners appointed for the purpose of sclecting a suitable
Jocation, did not in accordance with the provisions of the said act,
and their oaths of office, faithfully and impartially discharge their
several duties, and further that we are fully satisfied that in the
present location the aforesaid Commissioners did not act for the
best interests of the State as preseribed in said act.

Your Memorialists wonld further represent that we believe and
are satisfied that we can show fraud and corruption on the part of
the Commissioners and others sufficient to cause this Legislature
to set aside the acts of the Commissioners. We would therefore
respecttully urge upon your honorable body the importance ot ap-
poiuting a Committee, fully empowered to send for persons and
papers, and enter into a full and impartial investigation of all mat-
ters pertaining to the re-location of the Capitol.

J. 8. Cook, C. C. Howell, John 8. Smith,
John L. Smith, J. C. Lovejoy, H. C. Grimmel,
Wm. Baker, J. F. Kemp, C. Lehman,
John Tyler, D. P. W. Day, E. R. Sanford,
D. P. Kenyon, W. C. Burton, David Norris,
H. M. Bush, J. D. Davis, P. M. Scott,

A. Newman, A. N. Marsh, W. W. Moore,
J. A. Woods, Samuel Gruell, George Green,
Wm. McClelland, Jv. Wm. Phillips, R. W. Concklin,
Chas. Wietz, James Orane, R. W. Sypher,
Joseph Rogg, James Sherman, 8. McCain,
John Johns, J. 8. Dicks, John H. Thode,
¥. W. Chaffee, C. P. Luce, E. R. Clapp,

H. R. Lovejoy, L. T. Filson, R. Holcombe,
Greenup Scott, G. W. Dunkle, I. J. Harrod,
Wm. Allen, D. Harris, H. Stephenson,

J. A McConahay, John H. Given,
T. C. Grimmel, Jr., D.D. Skinaer,
Jacob Lehman, C. W. Yanhorn,

IFrancis C. Grimmel,

Johnathan Lyon.



